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گره پول های بلوکه ایران در کره جنوبی چطور 
باز می شود؟

عضو کمیســیون امنیت ملی مجلس با اشاره به راهکارهای حقوقی، اقتصادی و دیپپلماتیک 
برای آزادســازی پول های بلوکه ایران در کره جنوبی، گفت: اســتفاده از ظرفیت دیپلماسی 

پارلمانی یکی از راه های موثر در شرایط فعلی برای بازگرداندن پول های ایران است.
جلیل رحیمی جهان آبادی در مورد راهکارهای پیگیری بازگرداندن پول های بلوکه شده ایران 
در کره جنوبی، گفت: کره جنوبی طی سال های متمادی از دوران جنگ تحمیلی و سازندگی 
با جمهوری اسلامی ایران روابط اقتصادی زیادی داتشه است. محصولات کره جنوبی نیز به 

لحاظ اقتصادی فروش خوبی در ایران دارد.
نماینده مردم تربت جام، باخرز و صالح آباد در مجلس شــورای اســلامی افزود: متاسفانه در 
جریان حــوادث اخیر و تحریم های ظالمانه آمریکا علیه ایران، کره جنوبی با توجه به روابط 
سیاســی، امنیتی و اقتصادی نزدیکی که با آمریکایی ها دارد، تحت فشــار آنها پول ایران را 

بلوکه کرد و از پرداخت طلب ایران خودداری می کنند.
وی با اشــاره به راهکارهای مختلــف ایران برای بازگرداندن پول های بلوکه شــده در کره 
جنوبی، تصریح کرد: جمهوری اسلامی از طریق راهکارهای حقوقی با طرح شکایت در دادگاه 
بین المللی دادگستری باید موضوع را پیگیری کند. همچنین از طریق راهکارهای اقتصادی با 
محدودسازی فعالیت شرکت های کره ای یا واردات محصولات کره جنوبی به ایران می توان 

این مسئله را پیگیری کرد.
رحیمــی جهان آبادی ادامه داد: جمهوری اســلامی ایران همچنین بایــد از طریق تعامل و 
رایزنی های دیپلماتیک و مذاکره با مقامات کره جنوبی موضوع را دنبال کند. ایران کشــوری 
قدرتمند و موثر در خاورمیانه است که از این دوره تحریم می گذرد بنابراین دستگاه دیپلماسی 
ما باید فعال شــود. البته این گره با اســتفاده از ظرفیت دیپلماسی پارلمانی و عمومی هم باز 
می شود.این نماینده مردم در مجلس شورای اسلامی با اشاره به ظریفت عظیم مجلس برای 
رایزنی، گفت: هیاتی متشکل از رئیس و نمایندگان پارلمان ایران می تواند به کره جنوبی سفر 
کند، قطعا روابط پارلمانی می تواند راهگشــا باشــد. روابط پارلمانی ایران و کره جنوبی خوب 
است کما اینکه ما در طول تاریخ تنش و مشکلات بسیاری در روابط رسمی را از طریق گفت 

وگوهای پارلمانی حل کرده ایم.
وی تاکید کرد: ما در کنار اقدامات اقتصادی و حقوقی باید مطالعه ای دقیق داشتهب اشیم تا 

برنامه دقیق تدوین و اقدامی جامع را در مقابل کره جنوبی انجام دهیم.
رحیمــی جهان آبادی معتقد اســت: در صورتــی که کره جنوبی عزم جــدی برای پرداخت 
پول های بلوکه شده ایران داشــته باشد، می تواند راهکارهای را اتخاذ کند که حتی که دچار 
مشکل با آمریکایی ها هم نشود.عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای 
اسلامی با بیان اینکه هیچ کشوری بدون همفکری با ایران و روابط حسنه با ایران نمی تواند 
در منطقه خاورمیانه کار کند. کره جنوبی هم برای تقویت روابط خود در حوزه آســیا به بازار، 
انرژی و نفوذ سیاســی ایران در خاورمیانه نیاز دارد بنابراین در شــرایط فعلی باید دیپلماسی 

پارلمانی ما فعال شود.

نزدیکی بیش از پیش تهران، مسکو و پکن در واکنش به 
رفتارهای خصمانه ترامپ

باشگاه 
کشورهای 
تحت تحریم 

تحرکات دیپلماتیک ایران 
است؛  گرفته  ســرعت 
تهران پــس از تجربه 
و  برجام  ناموفق  های 
اینســتکس و به دنبال 
آن تشــدید تحریم هــای 
پنجره  بــار  ایــن  غرب، 
روابــط خود را به ســمت 
انعقاد  است،  شرق گشوده 
قــرارداد ربع قرنی با چین 
ساله   20 قرارداد  تمدید  و 
با روســیه. وزیر خارجه ایران روز سه شنبه 
گذشــته همزمان با ورود نخست وزیر عراق 
به ایــران، تهران را به مقصد مســکو ترک 
کــرد. محمد جواد ظریــف در توضیح علت 
سفرش به مســکو از تلاش های ایران برای 
حفظ برجام خبر داده، اما دو مسئله در خلال 
این سفر و در آســتانه آن، موضوع برجام را 
تحت الشعاع قرار داده است؛ توافق 20 ساله 
با روسیه و توافق تسلیحاتی با مسکو. ظریف 
پس از دیدار با سرگئی لاوروف، وزیر خارجه 
روسیه، در مسکو اعلام کرد که ایران تمدید 
قرارداد 20 ســاله را در دستور کار قرار داده 
و اگر روســیه برای قرارداد بلندمدت دیگری 
هم آمادگی داشته باشــد، این موضوع قابل 
بررسی اســت. سرگئی لاوروف نیز گفت که 
دو کشــور ایران و روســیه در مورد روابط و 
دارند  دوجانبه  توافق نامــه  اصول همکاری، 
که به زودی 20 ســاله خواهد شد و به طور 
خودکار این توافق نامه برای پنج ســال دیگر 
تمدید می شــود. ظریف در ایــن باره گفت: 
قرارداد همکاری 10 ساله بین ایران و روسیه 
که در زمان دولت اصلاحات امضا شده بود، 
تاکنون دوبار و هر بار 5 ســال تمدید شــده 
است که 8 ماه دیگر تمام می شود. اگر کسی 
مخالفــت نکند، این قــرارداد خود به خود 5 
سال دیگر تمدید می شود، اما بهتر دیدیم که 
یک قرارداد جامع راهبردی دراز مدت تدوین 

و به روز شود.
یکی دیگر از مواردی که بین وزرای خارجه 

ایران و روســیه در این سفر مطرح شده، لغو 
تحریم تسلیحاتی ایران توسط شورای امنیت 
ســازمان ملل بوده اســت. مقامــات ایرانی 
گفته اند که با لغو این تحریم ها، تمایل دارند 
از روسیه و چین تســلیحات خریداری کنند. 
کاظــم جلالی، ســفیر ایران در مســکو، در 
آستانه سفر ظریف به روسیه، در مصاحبه ای 
با روزنامه کومرسانت روســیه پیشنهاد کرد 
که ایران، روســیه و چین بــا هدف مقابله با 

تحریم های آمریکا »باشگاه کشور های تحت 
تحریم« را تشــکیل دهنــد. جلالی در این 
مصاحبه درباره اینکه ایران بعد از لغو تحریم 
تسلیحاتی از طرف شــورای امنیت سازمان 
ملل چه ســلاح هایی از روسیه خواهد خرید، 
پاسخ داده اســت: »ما به طور فعال در حال 
توسعه روابط با روسیه در حوزه های مختلف 
از جمله نظامی- فنی هســتیم. این حوزه ای 
است که کشور های ما در آن علایق متقابل 
دارند. روســیه در این زمینه امکانات بســیار 
خوبی دارد و ما امیدواریم که روابط ما در این 

زمینه با گذشت زمان تقویت شود.«
سفیر ایران در مســکو همچنین تاکید کرده 
است که جمهوری اسلامی با روسیه در مورد 
آنچه بــرای تقویت دفاعی خــود لازم دارد، 

مشورت خواهد کرد.
یکی دیگر از مواردی کــه به اهمیت این 
ســفر اضافه می کرد نامه روحانی به پوتین 
بود. هفته گذشته مسکو اعلام کرد نامه ای 
از حســن روحانی، رئیس جمهور ایران به 
ولادیمیــر پوتین در مورد مبــارزه با کرونا 

ویــروس دریافت کرده و آمــاده مقابله و 
کمک به تهران در شــیوع ویروس است. 
رسانه های روس اعلام کرده اند که حسن 
روحانی نامه هایی را به ســران چند کشور 
در رابطه با وضعیت کرونا ارسال کرده و از 
تحریم های آمریکا علیه ایران و موانعی که 
بر سر راه مبارزه با این ویروس برای ایران 
ایجاد کرده است شکایت کرده است. با این 
حال ظریف دربــاره نامه روحانی به پوتین 

توضیحات دیگری داده است. او گفته پیام 
روحانی درباره توافق هسته ای و روابط دو 
جانبه بوده است. مســئله برجام با نزدیک 
شدن تاریخ انقضای تحریم های تسلیحاتی 
سازمان ملل علیه ایران اهمیت دوچندانی 
پیدا کرده اســت. آمریکا هفته های گذشته 
قطعنامه ای علیه ایران در شــورای امنیت 
مطــرح کرد و در آن خواســتار تمدید این 
تحریم ها شــد. این قطعنامه با رای منفی 
اعضا مواجه شــد، اما همزمان کشور های 
اروپایــی اعــلام کردند کــه تحریم های 
ایران را  تســلیحاتی اتحادیه اروپا علیــه 
تشــدید خواهند کرد. ظریــف در گفتگو با 
اســپوتنیک درباره قطعنامه سازمان ملل و 
انتظار ایران از روسیه گفته روسیه، ایران و 
چین موضع مشترکی در قبال قطعنامه ضد 
ایرانی آمریکا دارند. او درباره اینکه آیا سه 
کشور استراتژی خاصی در مقابله با پروژه 
آمریکا دارند گفت: سه کشور ایران روسیه 
و چین به عنوان سه عضو برجام علیه این 
گونه اقداماتند. دیگــر اعضای این توافق 

نیز گفتــه اند این اقدامــات خلاف برجام 
است. در نتیجه همه اعضای کنونی توافق 
هســته ای موضع مشــابهی در این مسئله 
دارند. با این حال ظریف تاکید کرده ســه 
کشــور روسیه، ایران و چین با نگرانی های 
اعضای اروپایــی برجام در مورد ایران هم 

موافق نیستند.
ایــران به تازگی از توافق 25 ســاله با چین 
خبــر داده و این بار خبر توافق 20 ســاله با 

روســیه به صدر اخبار راه پیدا کرده اســت. 
نیوزویک درباره این توافق بلند مدت نوشته 
علاقه تهران، مســکو و پکن برای توســعه 
روابطشان چالشی برای آمریکاست که هنوز 
ســعی می کند بر نظم بین الملل تسلط داشته 
باشد. گای برتون استادیار دانشگاه بروکسل 
در ایــن باره به نیوزویک می گوید: این ســه 
کشــور دلایــل پراگماتیک و اســتراتژیک 
مشــترکی برای توســعه روابطشــان دارند. 
از نظر اســتراتژیک آن ها بــا نظم جهانی به 
ریاســت آمریکا مخالفند و از نظر پراگماتیک 
این مســئله آن ها را به سمت همکاری سوق 
می دهد. احتمال نهایی شدن مسئله عضویت 
ایران در ســازمان شــانگهای نیز برگ مهم 
روســیه  و  تهران-پکن  دیگر همکاری های 
است. رســانه های روســیه از قول لاوروف 
نوشــتند که روســیه موافق حضور ایران در 

سازمان همکاری های شانگهای است.
ســازمان همــکاری شــانگهای ســازمانی 
میان دولتــی بــرای همکاری هــای امنیتی، 
اقتصــادی و فرهنگی اســت که در ســال 

2001 توسط سران چین، روسیه، قزاقستان، 
قرقیزستان، تاجیکستان و ازبکستان و با هدف 
»برقــرار کردن موازنــه در برابر نفوذ آمریکا 
و ناتــو در منطقه« پایه گذاری شــد. هند و 
پاکستان نیز که چند سال عضو ناظر سازمان 
همکاری شانگهای بودند، از تابستان 2016 
به عضویت کامل این ســازمان درآمدند. اما 
ایران در کنار مغولستان، افغانستان و بلاروس 
همچنان عضو ناظر این سازمان است. ایران 
در ســال 2008 درخواست عضویت دائم در 
ســازمان شــانگهای را کتبا ارائه کرد. ولی 
ظرف 12 سال گذشــته روسیه و چین بار ها 
با عضویت ایران در این ســازمان منطقه ای 
مخالفــت کرده انــد. جمهوری اســلامی در 
نشست های سالانه این ســازمان تا به حال 

فقط به عنوان ناظر شرکت کرده است.
نیوزویک در یادداشــت خود نوشــته: روابط 
این ســه کشــور می تواند تعادل بین المللی 
قدرت را برهم زده و نگرانی آمریکا را تشدید 
کند چرا که واشــنگتن هر سه این کشور ها 
را تحریم کرده و روســیه وچیــن را رقبای 

استراتژیک خود می داند.
این رسانه نوشــته اگرچه جمهوری اسلامی 
دوران ســختی را می گذراند، اما تلاشــش 
برای توســعه روابط با رقبــای آمریکا نیز در 
ایام سخت واشــنگتن تشدید شــده است. 
آمریــکا درگیر ویروس کرونا و رکود ناشــی 
از درگیری های داخلی اســت. سیاست های 
یک جانبــه گرایانه آمریــکا عملا در چنین 
شــرایطی زمینه را بــرای نزدیکــی ایران، 
روســیه و چین فراهم کرده اســت.مایکل 
کوگلمن معاون رئیس مطالعات آسیا در مرکز 
ویلســون به نیوزویک گفته: سیاست آمریکا 
در دوران ریاســت جمهوری ترامپ به ویژه 
در خاورمیانه، رقبای آمریکا را به آغوش هم 
انداخته است. ما انتظار داشتیم این سیاست ها 
رقبا را عقب براند، اما در عوض رقبای آمریکا 
این وضعیــت را به فرصت تبدیل کرده و در 
فقدان حضور آمریکا و عدم محبوبیت آن در 

جهان قدرتشان را تقویت کرده اند.
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کاظم جلالی، سفیر ایران در مسکو، در آستانه سفر هفته گذشته ظریف به روسیه، 
در مصاحبه ای با روزنامه کومرسانت روسیه پیشنهاد کرده بود که ایران، روسیه 

و چین با هدف مقابله با تحریم های آمریکا »باشگاه کشور های تحت تحریم« را 
تشکیل دهند

,,

در نشست خبری سخنگوی قوه قضائیه چه گذشت؟ 

از ارز تا زم 
اسماعیلی: ۱۱ نفر از اخلالگران نظام ارزی محکومیت قطعی پیدا کردند

سخنگوی قوه قضاییه گفت: در هفته گذشته 11 نفر از 
اخلالگران نظام ارزی و کســانی که با قاچاق عمده ارز 
و طــلا و خرید و فروش غیرمجاز آن ها مرتکب اعمال 
مجرمانه شــده بودند، در شعبه ســوم ویژه رسیدگی به 
اخلالگران نظام اقتصادی محکومیت قطعی پیدا کردند.

غلامحســن اســماعیلی در ســی امین نشست خبری 
سخنگوی قوه قضاییه با تســلیت سالروز شهادت امام 
محمد باقر )ع(، افزود: ایشــان علاوه بر شأن و جایگاه 
امامت و اخلاق و معنویــت در جهان علم و دانش، نه 
تنها خودشان بلکه شاگردان مکتب ایشان سرآمد علما 
و دانشمندان جهان بشریت هستند. ما افتخار می کنیم 
که در زمره پیروان مکتب اهلبیت عصمت و طهارت به 
ویژه امام باقر علیه الســلام هستیم و باید تلاش کنیم 
که هم در حــوزه عمل و هم در حــوزه علم و دانش، 

تعالیم و رفتار آن امام عزیز را در جهان تبلور بخشیم.
محکومیت قطعی ۱۱ نفر از اخلالگران نظام ارزی 

ســخنگوی قوه قضاییه در ادامه بیان کــرد: در حوزه 
مســائل اقتصادی کشور بویژه مســائل ارزی با عنایت 
به وضعیتی که در ماه های اخیر نرخ ارز در کشــور پیدا 
کرده است، قوه قضاییه برخورد با متخلفین این حوزه را 
کاملا به صورت جدی در دستور کار قرار داده است و در 
همین راستا اعلام می کنم که در هفته گذشته 11 نفر از 
اخلالگران نظام ارزی و کســانی که با قاچاق عمده ارز 
و طــلا و خرید و فروش غیرمجاز آن ها مرتکب اعمال 
مجرمانه شــده بودند، در شعبه ســوم ویژه رسیدگی به 
اخلالگران نظام اقتصادی محکومیت قطعی پیدا کردند.

وی عنوان کرد: در این پرونده رســول آشناور به جرم 
اخلال در نظام ارزی و پولی کشــور به تحمل 12 سال 
حبس و ۷۴ ضربه شلاق و محرومیت از خدمات دولتی 
محکوم شده است. لقمان عطاری، حسن اسماعیلی پور، 
یوسف زکی، خالد حسنی، ابوبکر آشناور و وفا آشناور نیز 
هرکدام به جرم مشارکت با متهم ردیف اول در اخلال 
در نظــام پولی و ارزی و همچنین برخی از این افراد به 
جهت قاچاق ســازمان یافته و عمده طلا، به تحمل 12 
ســال حبس و ۷۴ ضربه شلاق تعزیری و محرومیت از 
خدمات دولتی محکوم شده اند. در همین پرونده محمود 
آشــناور، جلال آشــناور و امید عبدالهی نیز هرکدام به 
تحمل 10 ســال حبس و ۷۴ ضربه شلاق و محرومیت 

از خدمات دولتی محکوم شــدند. سعید شریفی به جرم 
مشارکت در اخلال در نظام ارزی کشور از طریق قاچاق 
عمده ارز به تحمل 6 ســال حبس و ۷۴ ضربه شلاق و 
محرومیت از خدمات دولتی محکومیت پیدا کرده است.

اســماعیلی اضافه کرد: همچنین در پرونده دیگری در 
اســتان قم دو شرکت پتروشــیمی به نام شرکت ساینا 
شــیمی و شرکت پرند شــیمی و هیئت مدیره آن ها به 
جهــت اخلال در توزیع حامل های انرژی و فروش غیر 
مجاز مواد اولیه در این پرونده محاکمه شــدند که علی 
اکبر رضوانی سرمی به محکومیت حبس طویل المدت 
بیش از 20 ســال حبس به لحاظ تعــدد جرم محکوم 
شــده است. سعید رضوانی سرمی به همین شکل، سید 
محمد حســین حسینی جوبه به تحمل یک سال حبس 
و عادل شــیرازی به پرداخت جزای نقدی و تحمل سه 
سال حبس محکوم شــده است. در پرونده پرند شیمی 
علی اکبر سلیمانی به تحمل 10 سال حبس و جریمه و 
۴0 ضربه شلاق و اسفندیار کندری به تحمل 10 سال 

حبس و جریمه و ۴0 ضربه شلاق محکوم شدند.
وی افزود: شــرکت ساینا شــیمی و پرند شیمی منحل 
و تمامــی اموال آن ها به نفع دولت مصادره شــد. این 
اقدامات بیانگر این است که قوه قضاییه با لحاظ شرایط 
اقتصادی کشور در مجازات مرتکبان این قبیل از جرائم 

عزم و اراده ای قوی دارد.
فرایند پیگیری حقوقی تعرض جنگنده های 

آمریکایی به هواپیمای ماهان
ســخنگوی قوه قضاییه در ادامه و در پاسخ به سئوالی 
مبنی بر اینکه قوه قضاییه موضوع تعرض جنگنده های 
آمریکایی به هواپیمای ماهان را چگونه پیگیری خواهد 
کــرد، گفت: به حکــم قانون و بــه موجب صلاحیتی 
که مراجع قضایــی در خصوص تعدیــات و تجاوزات 
تروریست های آمریکایی دارند، هم در دادسرای عمومی 
و انقلاب تهران برای تروریســت ها و جنایتکاران این 
ســانحه که هم خلبانان هواپیما هــای جنگنده ها و هم 

فرماندهان آن ها هستند، تشکیل پرونده شده است.
وی تصریــح کرد: تعقیب قضایــی در حوزه صلاحیت 
دادســرای عمومی و انقلاب و دادگستری استان تهران 
انجام خواهد شــد؛ اما به این موضوع بسنده نمی کنیم. 
بــه جهت همکاری های بین المللــی از آنجایی که این 

سانحه در آسمان کشور سوریه اتفاق افتاده و مقصد این 
پرواز کشــور لبنان و بیروت بوده است، در یک تعامل 
سه جانبه با کشور های سوریه و لبنان موضوع را در آن 
کشور ها نیز تعقیب خواهیم کرد. علاوه بر آن از طریق 
معاونت امور بین الملل قوه قضاییه، دادستانی کل کشور 
و وزارت امور خارجه در مجامع بین المللی هم نسبت به 
تعقیب کسانی که قانون شکنی می کنند و به هواپیمای 
مســافربری و قوانین هوانوردی تعرض داشــته اند، در 

عرصه های مختلف این موضوع را پیگیری می کنیم.
آخرین وضعیت پرونده روح الله زم

ســخنگوی قوه قضاییه در ادامه و در پاســخ به سئوال 
خبرنگاری مبنی بر اینکه وکیل روح الله زم از اعتراض 
به حکم موکلش خبر داد و گفت که درخواســت فرجام 
خواهی داده اســت و قرار شد تا پرونده به دیوان عالی 
کشور ارسال شود؛ در مورد آخرین وضعیت این پرونده 
توضیــح دهید؛ اذعان کرد: همانطور که اشــاره کردید 
نســبت به این پرونده و رای آن، فرجام خواهی شــده 
و پرونده به دیوان عالی کشــور ارسال و در دیوان عالی 
کشور به شعبه ارجاع شــده است. منتظریم که قضات 
شعبه مربوطه در دیوان عالی کشور نسبت به رسیدگی 
به این فرجام خواهــی و اظهارنظر نهایی در مورد این 
پرونده اقدام کنند. تاکنون رایــی از ناحیه دیوان عالی 

کشور در این زمینه صادر نشده است.
نحوه رد مال مهدی هاشمی

خبرنگاری پرســید: در حکم مهدی هاشمی علاوه بر 
زندان، جریمه مالی و شــلاق، رد مال نیز به میزان پنج 
میلیــون و 200 هزار دلار بود و بــه همین میزان نیز 
جریمه بود. شــنیده شده که او دنبال عفو است و برای 
عفو باید جریمه خود را بپردازد. همچنین شــنیده شده 
که درخواست کرده مبلغ ارز به قیمت آن زمان محاسبه 

شود. آیا شما این را می پذیرید؟
ســخنگوی قوه قضاییه پاســخ داد: مــا در موضوعات 
حقوقــی و قضایــی اصلا فــردی و مــوردی تصمیم 
نمی گیریم. آنجایی که فــرد باید جزای نقدی پرداخت 
کنــد، آنجایی که فرد باید معــادل قیمت ارز و کالای 
دریافتی را پرداخت کند، برابر ضوابط و مقررات قانونی 
و نظــر قضایی همکارانمان اقــدام می کنیم و به هیچ 
عنــوان بین زید و امر و آقــای الف و آقای ب در مورد 

نحوه محاســبه و نرخ محاســبه ارز و کالا تفاوت قائل 
نیســتیم؛ این یک موضوع کاملا حقوقی اســت و نه 

موضوع فردی.
سخنگوی قوه قضاییه بیان کرد: در این ارتباط نظراتی 
از ناحیه قضات و اداره حقوقی ابراز شده و قطعا در زمان 
اجرای این حکم بر اساس رویه جاری و ساری در همه 

پرونده ها نسبت به این پرونده هم اقدام می کنیم.
علت بازداشت دو تبعه سوئد در تهران 

ســخنگوی قوه قضاییه در ادامه و در پاســخ به سئوال 
خبرنگاری مبنی بر اینکه شــنیده شده است که دو نفر 
سوئدی در تهران دستگیر شدند، لطفا در مورد اتهامات 
و سرنوشــت پرونده این افراد توضیح دهید، اظهار کرد: 
اصل موضوع صحت دارد. دو نفر از اتباع کشور سوئد به 
جرم قاچاق مــواد مخدر در حالی که محموله های مواد 
مخدر همراه داشــتند، توسط ضابطین قضایی دستگیر 
شــدند و پرونده در فرآیند رسیدگی است و این افراد در 

بازداشت به سر می برند.
وی افزود: برابر مقــررات و ضوابط قانونی که در مورد 
بازداشــت اتباع خارجه هســت، از طریق وزارت امور 
خارجه بازداشــت این افراد به دولت و ســفارت آن ها 
اعلام شده و اعلام کردیم که می توانند برابر ضوابط و 
مقررات، هم از خدمات کنســولی برخوردار باشند و هم 
مانند سایر زندانیان از امتیازاتی که در رابطه با ملاقات 

و تماس هســت، اســتفاده کنند. اما در مورد سرانجام 
پرونده، چــون هنوز دادگاه رای صــادر نکرده، منتظر 
هستیم تا فرایند قضایی پرونده به اتمام برسد و دادگاه 

رای خود را صادر کند.
اقدام قوه قضاییه برای رسیدگی به حقوق کارگران 

هفت تپه
اسماعیلی در پایان و در پاسخ به سئوال خبرنگاری مبنی 
بــر اینکه آیا قوه قضاییه در ماجرای هفت تپه در تعیین 
تکلیف این پرونده و رسیدگی به مشکلات کارگران به 
شــکل ویژه تری اقدام می کند، گفت: قوه قضاییه تمام 
تدابیر خود را به کار گرفته که اولا کارگران این شرکت 
حقوقشــان استیفا شود و در ثانی شــرکت سرپا بماند؛ 
مخصوصا در این مقطع زمانی که ایام کشــت شرکت 
هفت تپه اســت و به هیچ عنوان نباید کار در این حوزه 
تعطیل شود و تعطیلی کار ضرر های جبران ناپذیری را 

به دنبال خواهد داشت.
سخنگوی قوه قضاییه خاطرنشــان کرد: خبری که ما 
داریم، اولا اکثریت قریب به اتفاق کارگران مشغول به 
کار هستند و شرکتی که هزار کارگر دارد، اکثرا مشغول 
به کار هســتند و عده ای از کارگــران هم اعتراضات و 
خواســته هایی چه در ارتباط با مطالباتشان در حقوق و 
مزایا و چه اعتراض به خصوصی ســازی این شــرکت 
دارند و اعتراضات آن ها و حرفشــان شــنیده شــده و 

پیگیری های مختلفــی در قوه قضاییه انجام شــده و 
موضوع به ســازمان خصوصی سازی منعکس شده که 
آن هــا هم اقداماتی را انجام دهند که در دســت انجام 

است.
وی تاکید کرد: این فرایند هــا خود به خود یک فرایند 
طولانی است و ما توصیه مان این است که اولا مدیران 
شــرکت اگر بخش هایی از حقوق کارگران باقی مانده، 
در اسرع وقت نسبت به پرداخت مطالبات کارگران اقدام 
کنند و به کارگران عزیز هم توصیه می کنیم که کار را 
تعطیل نکنند و اجازه ندهند که این شــرکت با وسعتی 
که دارد به تعطیلی کشــیده شــود. مطمئن باشند که 
موضوعات در فرایند های قانونی خود در حال رسیدگی 
است و هم موضوع خصوصی ســازی هفت تپه و هم 
موضوع تخلف مدیران این شــرکت در حال رسیدگی 

است.
اسماعیلی افزود: کار ها دارد انجام می شود و از وضعیت 
دادگاه و اقداماتی که دارد انجام می شود، اطلاع رسانی 
شــده اســت. با این وضعیت فکر می کنم که این روند 
آینــده خوبی را برای این شــرکت رقــم خواهد زد و 
پیگیری ها ادامه دارد و تا حل مشــکلات کلی شرکت 
هفت تپه تداوم پیدا خواهد کرد. کارگران نگران نباشند؛ 
به کارشان ادامه دهند و به پیگیری هایی که انجام شده 

است، اعتماد کنند.
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کاهش سقف مقرر  پرداخت وجه نقد به 
ارباب رجوع

 بانک مرکزی ســقف مقرر برای پرداخت وجه نقد به ارباب رجوع در سال 13۹۹ را به 15 
میلیون تومان کاهش داد .

به گزارش »صبح امروز« بانک مرکزی با ابلاغ بخشــنامه ای جدید به بانک ها و موسسات 
اعتباری، سقف مقرر برای پرداخت وجه نقد به ارباب رجوع در سال 13۹۹ را به 15 میلیون 
تومان کاهش داد. ســقف مقرر در اردیبهشــت سال جاری به اســتناد آیین نامه برگزاری 
مناقصات، چهل و پنج میلیون تومان تعیین شده بود. گفتنی است این بخشنامه در راستای 

مبارزه با پولشویی و تامین مالی تروریسم ابلاغ شده است.

ایران، جزو چهار کشور پر تورم جهان
معــاون اقتصادی و محاســبات مرکز آمار گفت: قیمت ۴۷5 کالا بــا توجه به نرخ تورم با 
سرعت متوســط 26 درصد در حال صعود است که این عدد، ما را در فهرست چهار کشور 

پرتورم جهان قرار می دهد.
به گزارش »صبح امروز« ایوب فرامرزی در برنامه تیتر امشب درباره آمار تورم 26 درصدی 
مرکز آمار و ارتباط آن با معیشت مردم به تبیین نحوه محاسبه تورم نقطه به نقطه پرداخت 
و اظهار کرد: برای به دســت آوردن تورم نقطه به نقطه به 231 شهر و 626 آبادی مراجعه 
می کنیــم و با جمع آوری برخی اطلاعات از خانــوار در خصوص قیمت ها، هزینه ها، میزان 

مصرف برخی کالاها اطلاعات جمع آوری می کنیم.
وی افزود: در حال حاضر، قیمت ۴۷5 کالا با توجه به نرخ تورم با سرعت متوسط 26 درصد 
در حال صعود اســت که این مقدار سرعت، ما را در فهرست چهار کشور پرتورم جهان قرار 
می دهد. در ماه جاری نرخ تورم ماهانه به 6.۴ درصد رســیده و درصورت پیشروی با همین 

روند، این عدد تا پایان سال می تواند بسیار بزرگ شود.

ثبت نام 1.4 میلیون نفر برای پرداخت وام 
ودیعه مسکن

معاون وزیر راه و شهرســازی از ثبت نام پیامکی 1.۴میلیون نفر برای وام ودیعه مسکن خبر 
داد و گفت: سابقه سکونت پنج ساله جزو شروط ثبت نام وام ودیعه نیست.

به گزارش »صبح امروز« و به نقل از تسنیم، محمود محمودزاده با بیان اینکه »تا 6 مرداد 
مــاه 1.۴ میلیون نفر به صورت پیامکی در طرح وزارت راه و شهرســازی برای پرداخت وام 
ودیعه مســکن ثبت نام کرده اند« اظهار کرد: ثبت نام وام ودیعه مسکن تا ۹ مرداد )پنجشنبه 
هفتــه جاری( ادامه دارد. کارگران، خانوارهای دارای 3 فرزند، زوج های جوان و افراد تحت 

پوشش نهادهای حمایتی در اولویت دریافت این وام قرار دارند.
به گفته محمودزاده تأهل و سرپرست خانوار بودن از جمله شروط دریافت وام مذکور است و 

داشتن سابقه پنج سال سکونت جزو شرط های ثبت نام وام ودیعه مسکن نیست.

پرداخت 30 درصد ارزش سهام عدالت از 7 
مرداد

ســخنگوی ستاد راهبری آزادســازی ســهام عدالت گفت: افرادی که از روز 15 خردادماه 
ســال جاری تا 2۹ خرداد نسبت به انتخاب روش مستقیم مدیریت سهام عدالت خود اقدام 
کرده انــد از ۷ مرداد ماه می توانند 30 درصد ارزش ســهام خود را از طریق کارگزاری های 

بورسی به فروش برسانند.
به گزارش »صبح امروز« حسین فهیمی با اشاره به دلایل تاخیر در فروش سهام سهامداران 
عدالت اظهار کرد: اطلاعات افراد جدید روز گذشته در اختیار شرکت سپرده گذاری مرکزی 
قرار گرفت و از ۷ مردادماه اطلاعاتشان بروزرسانی شده و در اختیار کارگزاران قرار می گیرد. 
وی با اشــاره به شفاف سازی در خصوص برخی از ابهامات فروش سهام عدالت اظهار کرد: 
افرادی که از روز 15 خردادماه ســال جاری تا 2۹ خرداد نســبت به انتخاب روش مستقیم 
مدیریت سهام عدالت خود اقدام کرده اند، از امروز می توانند وارد فرایند فروش سهم شوند. 
کارگزاران براساس شــرایط بازار و وضعیت سهم، سهام این  افراد را در بورس یا فرابورس 

به فروش می رسانند و پول را در روزهای آینده به حساب شبای آن ها واریز خواهند کرد.
فهیمی درباره افرادی که قبل از 15 خردادماه گذشته فرم های فروش سهام عدالت خود را 
تکمیل کرده، اما هنوز وجهی دریافت نکرده اند، تاکید کرد: افرادی که شماره شبای حساب 
بانکی آن ها صحیح، مورد تایید بانک مرکزی و فعال بوده و شماره تلفن همراهشان نیز به 

نام خود فرد است، تمام وجه را در روزهای اول آزادسازی سهام عدالت دریافت کرده اند.

خانه های کپری برچیده می شوند
6 هزار واحد خانه احداث و حدود 6 هزار واحد هم در طرح پیش بینی شده است.

به گزارش »صبح امروز« و به نقل از تســنیم، علیرضا تابش با بیان اینکه »در 16 اســتان 
کشــور تفاهم نامه ای در راستای احداث مســکن ویژه محرومان منعقد شده است« اظهار 
کرد: میزان تســهیلات برای احداث واحد مسکونی در مناطق روستایی 50 میلیون تومان 
به صورت کم بهره و 30 میلیون تومان هم به صورت بلاعوض در نظر گرفته شــده و مقرر 
شــده در طول یک ســال این واحدهای مسکونی به بهره برداری برســد. گفتنی است در 
مناطق شــهری و در حاشیه سه شهر بزرگ کشور، احداث بالغ بر 1۴ هزار و 500 واحد در 
دست اقدام است.به گفته تابش خانه های کپری برچیده خواهد شد. در این راستا در استان 
سیستان و بلوچستان 6 هزار واحد خانه احداث و حدود 6 هزار واحد هم در طرح پیش بینی 
شــده است. در رابطه با طرح توسعه هادی روســتاها نیز تاکنون حدود ۹۴ درصد یعنی در 
حدود 1۷هزار روســتا طرح توســعه هادی اجرا شده و بر اساس برنامه ریزی سالانه ۴ هزار 

روستای کشور در دستور کار این طرح قرار دارد.

دام را در منازل و معابر عمومی ذبح نکنید
رییس مرکز مدیریت بیماری های واگیر وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی از به در 
پیش بودن عید قربان از مردم خواست که ذبح دام را صرفا در کشتارگاه های تحت نظارت 
اداره های کل دام پزشکی انجام دهند و به هیچ عنوان دام را در منازل و معابر عمومی ذبح 
نکنند.بــه گــزارش »صبح امروز« و به نقل از ایرنا، محمد مهــدی گویا درباره ذبح دام در 
عید قربان بیان کرد: از خرید دام زنده یا گوشــت هایی که خارج از نظارت شــبکه سازمان 

دام پزشکی ذبح و عرضه می شود، خودداری کنید.
وی ادامه داد: افرادی که به ذبح دام مشــغول هســتند باید از وسایل محافظت کننده مانند 
دســتکش، چکمه و لباس مناسب استفاده کرده و ابزارشان را بعد از ذبح، ضدعفونی کنند. 

همچنین خونابه ها نیز به طریق بهداشتی دفع شود.
رییس مرکز مدیریت بیماری های واگیر وزارت بهداشــت گفت: از مردم می خواهیم که دام 
زنده را از میادین عرضه مجاز دام تحت نظر سازمان دام پزشکی خریداری کنند. گوشت دام 
ذبح شــده باید قبل از مصرف به مدت حداقل 2۴ ساعت در دمای چهار درجه سانتی  گراد 
در یخچال قرار داده شود و جگر و سایر امعا و احشای دام، پس از ۴8 ساعت نگهداری در 

دمای ۴ درجه سانتی  گراد مصرف شود.
گویا تاکید کرد: به هیچ وجه دامی را که دارای علائم بیماری و را که دارای علائم بیماری 

و ناخوشی است ذبح و مصرف نکنید

»صبح امروز« به بررسی وضعیت تولید شکر در کشور و چرایی واردات این محصول می پردازد؛

روزگار تلخ شکر 
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دریانوردی  و  بنــادر 
سیستان و بلوچستان 
از ورود یک کشــتی 
حامل کالای اساســی 
شکر به  وزن 66 هزار و 
۷00 تــن به بزرگ ترین 
بندر اقیانوسی کشور خبر 

داد. 
بــه گــزارش روزنامــه 
عقب گرد  امروز«  »صبح 
در برنامه خودکفایی شکر یکی از مهم ترین 
اتفاقات سال گذشــته در بخش کشاورزی 
بود. قیمت پایین چغندر قند در سال گذشته 
موجب شــد تا کشــاورزان از کشــت این 
محصول اســتراتژیک خودداری کنند و به 
جای آن صیفی جات از جمله گوجه فرنگی 
بکارند. حجم گســترده تولید گوجه نیز در 
سال جاری موجب شده این محصول روی 
دست کشــاورزان بماند و دولت مجبور به 
خرید حمایتی و توافقی این محصول شود. 
شــکر به عنوان یکی از پــر مصرف ترین 
کالای مردم ایران در ســال های گذشــته 
وضعیــت خوبی را در بازار نداشــت. دولت 
یازدهم با اتخاذ سیاســت یک بام و دو هوا 
در قبال این محصول، ابتدا واردات گسترده 
شــکر را در دستور کار قرار داد، اما روزهای 
پایانی ســال ۹3 و با مخالفت وزارت جهاد 
کشــاورزی واردات آن را ممنوع کرد. این 
همه ماجرا نبود و واردات شــکر علی رغم 

ممنوعیت به بهانه داشتن ثبت سفارش های 
بلند مدت از کانال های مختلف ادامه داشت 
تا تولیدکنندگان داخلی شــکر با مشکلات 
فراوانی دســت و پنجه نرم کنند. در نهایت 
هم این واردات باعث شــد تا ده ها کارخانه 

تولید قند و شکر در کشور تعطیل شود.
رشد کم تولید شکر پس از انقلاب

 تولیــد چغنــدر قند در ۴0 ســال اخیر بعد 
از انقلاب رشــد بســیار کمــی را با توجه 
بــه افزایش جمعیت ایران داشــته اســت. 
بطوری که تولید چغندرقند در ســال 13۷۹ 
3 میلیون 800 هزار تن بوده که در ســال 
۹5 به 5 میلیــون و 500 هزار تن افزایش 
یافته اســت. بیشــترین تولید چغندرقند در 
ســال زراعی 8۴-85، به مقدار 6 میلیون و 
۷00 هزار تن در دوره اول ریاست جمهوری 
احمدی نژاد به ثبت رســید و از سال 1386 
به بعد ایران در تولید چغندرقند روند نزولی 

را تجربه کرد.
آمارها نشان می دهند که به طور متوســـط 
حـدود 50 درصـــد شـکر مـصرفی ایـران 
از محـــل واردات)شکر سفید یا شکر خام 
( تأمین می گردد، همچنین طی ســال های 
اخیر حـدود 52 درصـد تولیـد داخلی شکر 
از نیشکر و مابقی چغندرقند استحصال شده 
است. با اینکه میانگین مصرف سرانه شکر 
در ســطح جهان 23 کیلوگرم می باشد این 
شاخص در ایران از میزان استاندارد جهانی 

فراتر رفته و به 30 کیلوگرم رسیده  است. 
حذف ارز نیمایی از واردات شکر

با توجــه به حــذف دلار ۴200 توماني در 
واردات شکر بدیهي است که دیگر نیازي به 
ضرورت قیمت گذاري دستوري نیست و به 
این ترتیب سازمان حمایت مصرف کنندگان 
و تولیدکنندگان دیگــر الزامي براي تعیین 
نرخ این محصول در داخل نخواهدداشت و 
این یک روال منطقي اســت. از سوي دیگر 
در شــرایط حاضر کارخانه هاي تولیدکننده 
شــکر از چغندر و نیشکر نیز بدون اینکه بار 
مالــي بر دوش دولت بگذارند بنا بر ســنت 
دیرین و نهادینه شــده با کشاورزان قرارداد 
خرید تضمیني دارند و تولید انجام مي شود. 
نرخ ارز نیمایي در بــازار ارز با تغییرات غیر 
قابــل پیش بیني همراه اســت و به همین 
دلیل قیمت تمام شده شــکر وارداتي نیز با 
تغییرات همراه خواهد بود و نباید در انتظار 

نوسان هاي منظم بود. از سوي دیگر قیمت 
شــکر در بازار هاي جهانــي نیز با تغییرات 
غیرقابل اندازه گیري مواجه خواهد شد و به 
همین دلیل قیمت شکر وارداتي دستخوش 
تفاوت هاي معنادار مي شــود. در این شرایط 
اســت که اگر قرار باشد شکر تولید داخل با 
دستور نهادهاي نظارتي و تحت سلطه باشد 
مي توان انتظار داشــت هرگاه قیمت شکر 
وارداتي بیشتر از شکر تولید داخل باشد تجار 
زیرک محصول داخلي را خریداري کرده و 
با قیمت شکر وارداتي عرضه کنند. از سوي 
دیگر تحولات قیمت شکر وارداتي مي تواند 
به انحــراف احتمالي نیز با روش هاي دیگر 
منجر شــود. به نظر مي رسد تا زمان سپري 

نشــده و فســاد و بي تعادلي و تخریب بازار 
شــکر از راه نرسیده  است دولت باید در این 
باره تصمیم بگیرد.هر گونه تعلل در این باره 
باز هم به سود و منفعت یک گروه کوچک 
و به زیان ده ها هــزار نفر از خانواده بزرگ 
تولید شــکر داخلي منجر خواهد شــد. نیاز 
کشور به شــکر حدود 2.2 میلیون است که 
به گفته مسئولان وزارت جهاد کشاورزی در 
سال ۹6 حدود 2 میلیون تن شکر در کشور 
تولید شد و در این بخش به مرز خودکفایی 
رسیدیم. در حالی که سال گذشته تنها حدود 
یک میلیون تن شکر در کشور تولید شد. بر 
این اساس 200 میلیون دلار صرف واردات 
شــکر شــد و دولت هم به صورت ریالی و 
هم به صــورت ارزی زیان کرد. ناکامی در 
این زمینه منجر به تغییر مجری طرح چغندر 

قند وزارت جهاد کشاورزی و اتخاذ تدابیری 
برای جبران آن شد و با توجه به اینکه رهبر 
انقلاب ســال جاری را ســال جهش تولید 
نام گذاری کرده انــد و همچنین با توجه به 
شرایط سیاسی و اقتصادی کشور جبران این 

مساله اهمیت بسزایی دارد. 
تاثیر قیمت نفت بر قیمت شکر

قیمت شــکر متأثر از قیمت نفت است و با 
کاهش قیمت نفت، نرخ جهاني این کالا هم 
کاهش یافته است. مسئولان امر نباید فریب 
شرایط فعلي بازارهاي جهاني را بخورند و به 
دلیل ارزان شــدن قیمت، درهاي کشور را 
به روي واردات باز کننــد. بعد از کرونا که 
شرایط عادي مي شود کشورهاي تولیدکننده 
شــکر براي جبران زیان هاي این چند وقت 
اخیر قیمت را بســیار بالا خواهند برد و آن 
زمان ما قادر نخواهیم بود به راحتي شــکر 
وارد کنیــم. درحالي کــه واردات بي رویه 
فعلي، تولید داخلي را هم از بین خواهد برد، 
بنابراین اکنون باید با هوشیاري عمل کرد. 
در این رابطه به ســراغ اعضای کمیسیون 
کشاورزی مجلس شورای اسلامی رفتم، اما 
متاسفانه هیچ یک از آنان پاسخگو نبودند و 
دلیل آن را مسائل امنیتی عنوان می کردند. 
 به سراغ غلامحسین ساربان، معاون بهبود 
کشاورزی  جهاد  ســازمان  گیاهی  تولیدات 
خراســان رضوی رفتم تا وضعیــت تولید 
چغندرقند در اســتان را مورد بررســی قرار 

دهم.
خراسان رضوی رتبه دوم تولید 

چغندرقند
معــاون بهبــود تولیدات گیاهی ســازمان 
جهاد کشــاورزی خراسان رضوی می گوید: 
خراســان رضوی دومین تولید کننده چغندر 
قند کشــور بعد از اســتان آذربایجان غربی 
اســت. ســال جاری حدود 21 هزار هکتار 
چغندرقند در استان کشت شده است و پیش 
بینی می شود بالغ بر 1 میلیون تن چغندرقند 

برداشت شود.
 ســاربان می افزاید: سطح زیر کشت استان 
نسبت به سال گذشــته که 12 هزار هکتار 
بوده  رشد بســیار خوبی داشته  است. علت 
کاهش ســطح زیر کشــت در سال  گذشته 
پایین بــودن قیمت چغندرقند و عدم توجیه 
پذیری کشــاورزان برای کاشت آن بود. در 
استان طی ســال۹6 چیزی حدود 26 هزار 

هکتار چغندر قند کشت شده که این میزان 
در ســال ۹۷ به 23 هزار هکتار رسید و در 
ســال ۹8 که قیمت چغندر فقــط ۴ هزار 
تومان رشــد داشت، 12 هزار و 500 هکتار 

کشت شد.
فواید حذف ارز نیمایی از واردات 

وی ادامه داد: دولت از تولید داخلی حمایت 
کــرده  و قیمــت چغنــدر قنــد را افزایش 
داده است، البته با برداشته شدن ارز نیمایی 
از واردات شکر، کشاوزران به کاشت چغندر 
قند روی آورده اند و خوشــبختانه امسال در 
استان به 1 میلیون تن تولید خواهیم  رسید. 
در سال هایی که دولت حمایت خوبی دارد، 
بخش زیادی از نیاز اســتان تامین می شود، 
اما در سال هایی که تولید تقویت و حمایت 
نشــده و یا قیمــت به موقع اعلام نشــود 
کشاورزان بلاتکلیف می مانند و نیاز ها تامین 
نخواهد  شــد. معاون بهبود تولیدات گیاهی 
سازمان جهاد کشــاورزی خراسان رضوی 
بازار هرکســی  اظهار می کنــد: اکنون در 
برای رفع مشــکل خود وارد هر بازی اعم 
از خرید دلار و ســکه می شــود. با این کار 
منابع دولت به هــم می ریزد و منجر به دیر 
اعلام شدن قیمت ها توسط دولت می شود. 
کشــاورزان برای اینکه بدانند چه محصولی 
باید بکارند باید در زمان مناسب از قیمت ها 
مطلع بوده و برنامه ریزی کنند. سال گذشته 
در خراسان رضوی 651 هزار تن چغندر قند 
تولید شــده بنابراین می توانیم به اندازه نیاز 

استان تولید این محصول را داشته باشیم. 

خبر

تولید چغندر قند در 
40 سال اخیر بعد از انقلاب 
رشد بسیار کمی را با توجه 
به افزایش جمعیت ایران 
داشته است. بطوریکه تولید 
چغندرقند در سال 1379 
سه میلیون هشتصد هزار 
تن بوده که در سال 95 
به 5 میلیون 500 هزار تن 
افزایش یافته است

بیشترین تولید 
چغندرقند در سال زراعی 
84-85 ، به مقدار 6 
میلیون و 700 هزار تن در 
دوره اول ریاست جمهوری 
احمدی نژاد به ثبت رسید و 
از سال 1386 به بعد ایران 
در تولید چغندرقند روندی 
نزولی را تجربه کرد

غلامحسین ساربان: 
اکنون در بازار هرکسی 
برای رفع مشکل خود وارد 
هر بازی اعم از خرید دلار 
و سکه می شود، با این کار 
منابع دولت به هم می ریزد 
و منجر به دیر اعلام شدن 
قیمت ها توسط دولت می شود. 
کشاورزان برای اینکه آگاه 
باشند تا چه محصولی بکارند 
باید در زمان مناسب قیمت ها 
را بدانند و برنامه ریزی کنند 

مدیرکل امور فرهنگی و اجتماعی صندوق بازنشستگی کشوری مطرح کرد:

برخورداری بازنشستگانی که حداقل دریافتی آن ها ۱۲ میلیون ریال است از طرح یاری
مدیرکل امور فرهنگی و اجتماعی صندوق بازنشستگی 
کشــوری گفت: کلیه بازنشستگان و وظیفه بگیرانی که 
خالــص دریافتی آن ها حداقــل 12 میلیون ریال )یک 
میلیون و دویست هزار تومان( باشد، امکان برخورداری 

از طرح یاری را دارند.
به گــزارش »صبح امروز« و به نقل از ایســنا، محمود 
مرتضایی فرد اظهار کرد: مرحله دوم طرح یاری با اعتبار 
12 میلیون ریال از ابتدای مردادماه به مدت یک ماه )تا 

پایان مردادماه جاری( اجرایی شده است.
مرتضایــی فرد با بیان اینکــه در مرحله قبل علاوه بر 
بازنشســتگان، وظیفه بگیران تک ورثه شامل طرح می 
شــدند، ادامه داد: در این مرحله، بــا توجه به تقاضای 
متقاضیان طرح و دستور مدیرعامل صندوق بازنشستگی 
کشوری، کلیه بازنشستگان و وظیفه بگیرانی که خالص 
دریافتــی آنها حداقل 12 میلیــون ریال )یک میلیون و 
دویســت هزار تومان( باشد، امکان برخورداری از طرح 

یاری را دارند.
وی با بیان اینکه »میزان اعتبار مرحله دوم طرح یاری 
و چگونگی اســتفاده از آن همانند مرحله اول اســت«، 
درباره چگونگی استفاده از این طرح گفت: بازنشستگانی 
که از طرح یــاری برای خرید کالا اســتفاده می کنند، 
می توانند با اســتفاده از اعتبار آن از همه کالاهایی که 
در فروشگاه های رفاه عرضه می شود تا سقف 12میلیون 

ریال در مردادماه جاری خرید کنند.
به گفتــه مدیرکل امور فرهنگــی و اجتماعی صندوق 
بازنشســتگی کشــوری، این تســهیلات بــرای همه 
بازنشستگان و وظیفه بگیران مشمول، در کارت حقوق 

آنها تامین شده است.
مرتضایی فرد ادامه داد: برای استفاده از تسهیلات طرح 
یاری کافی اســت افراد به هنگام پرداخت وجه خرید با 
کارت حقوق بانک صادرات در فروشــگاه های رفاه به 
جای گزینه بانکی، گزینه فروشگاهی را انتخاب و سپس 
به جای رمز کارت، چهار رقم آخر کد ملی بازنشسته یا 

وظیفه بگیر را به متصدی فروش اعلام کنند.
براســاس این گــزارش، اعتبــار طرح یــاری به همه 
بازنشســتگان و وظیفه بگیرانی که حداقل یک میلیون 
و دویست هزار تومان حقوق ماهانه داشته باشند، تعلق 
می گیرد. بازپرداخت اقســاط مرحله دوم طرح یاری در 
چهار قســط ماهانه از آخر شهریورماه به مدت چهار ماه 

از حقوق استفاده کنندگان طرح کسر خواهد شد.
به گــزارش اداره کل روابط عمومی و امــور بین الملل 
صندوق بازنشســتگی کشــوری، مدیرکل فرهنگی و 
اجتماعــی صندوق بازنشســتگی کشــوری همچنین 
تصریح کــرد: در صورتی کــه فردی از همــه اعتبار 
طرح یاری اســتفاده نکند و تنها بخشــی از تسهیلات 
را در طول ماه اســتفاده کرده باشد، اقساط بازپرداخت 

 او متناســب با میزان اســتفاده در چهــار نوبت تنظی
می شود.

گفتنی است، بازنشستگان و وظیفه بگیران برای کسب 
اطلاعات بیشــتر از شــرایط طرح و وضعیت خود و نیز 

شماره کارتی که این اعتبار در آن فعال است، می توانند 
بــه »درگاه خدمات الکترونیکی صندوق بازنشســتگی 
 https://www.sabasrm.ir نشــانی  به  کشــوری« 

مراجعه کنند
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رکوردشکنی دوباره فوتی های کرونا 
ســخنگوی وزارت بهداشت موارد بروز و فوتی ناشی از کووید-1۹ طی 2۴ ساعت گذشته را 

اعلام کرد و گفت: 235 بیمار در شبانه روز گذشته جان باختند.
دکتر سیماســادات لاری گفت: از دیروز تا امروز ۷ مرداد 13۹۹ و بر اساس معیارهای قطعی 
تشــخیصی، دو هزار و 66۷ بیمار جدید مبتلا به کووید1۹ در کشــور شناسایی شد که  یک 

هزار و 68۷ نفر از آنها بستری شدند.
وی گفت: مجموع بیماران کووید1۹ در کشور به 2۹6 هزار و 2۷3 نفر رسید.

به گفته لاری، متاسفانه در طول 2۴ ساعت گذشته، 235 بیمار کووید1۹ جان خود را از دست 
دادند و مجموع جان باختگان این بیماری به 16 هزار و 1۴۷ نفر رسید.

وی اعلام کرد: خوشــبختانه تا کنــون 25۷ هزار و 1۹ نفر از بیماران، بهبــود یافته و یا از 
بیمارستان ها ترخیص شده اند.

لاری افــزود: 3۹02 نفر از بیماران مبتلا به کووید1۹ در وضعیت شــدید این بیماری تحت 
مراقبت قرار دارند.

سخنگوی وزارت بهداشــت گفت: تاکنون دو میلیون و 380 هزار و 122 آزمایش تشخیص 
کووید1۹ در کشور انجام شده است.

وی همچنین در تشــریح اســتان های در وضعیت قرمز گفت: اســتانهای تهران، مازندران، 
گلســتان، فارس، آذربایجان شــرقی، اردبیل، اصفهان، البرز، ایلام، خراسان رضوی، کرمان، 

خراسان شمالی، سمنان، لرستان و هرمزگان در وضعیت قرمز قرار دارند.
وی با بیان اینکه ســه استان به استانهای قرمز کشور اضافه شده است، افزود: در حال حاضر 

15 استان در وضعیت قرمز و 11 استان در شرایط هشدار قرار دارند.
لاری ادامه داد: تعداد موارد بســتری روزانه در کشــور به دوران اوج پیک بیماری در اسفند 
نزدیک شده اســت و وضعیت شیوع بیماری در کشور و جهان رو به افزایش و نگران کننده 
است؛ به طوری که بیش از 16 میلیون نفر در دنیا به این بیماری مبتلا شده اند و حدود 6۴0 

هزار نفر نیز به دلیل این بیماری جان باخته اند.

خبرهای خوش نمکی از تولید واکسن کرونا
وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت: در تولید واکسن خبرهای خوشی داریم و از دنیا 

عقب نیستیم اما هنوز ابهامات زیادی درباره اثربخشی واکسن کرونا وجود دارد.
ایرنا نوشــت: سعید نمکی روز سه شــنبه در جلسه کمیته علمی مشــورتی کرونا در وزارت 
بهداشت که به صورت ویدئو کنفرانس با دانشگاههای علوم پزشکی برگزار شد، افزود: همان 
طور که در اجداد کرونا ویروس جدید یعنی مرس و ســارس واکسن خیلی موثر نبود در مورد 
بیماری کووید 1۹ و اثربخشــی واکســن بر روی آن هنوز ابهامات زبادی وجود دارد، اینکه 
ایمنی پس از واکسن حتی اگر تولید شود چقدر استمرار دارد، واکسن هر چند وقت یکبار باید 
تکرار شود، آیا واکسن مثل واکسن آنفلوانزا هر سال باید تکرار شود یا ایمنی بر اثر وجود آنتی 

بادی است یا ایمنی مولکولی است.
وی گفت: دنیا هنوز در برابر این ســوالات پاســخ صریح و شفافی ندارد، هنوز نمی دانیم آیا 
ایمنی پس از واکسن 100 درصد است یا مانند واکسن آنفلوانزا حداکثر 32 تا ۴0 درصد است.
نمکی افزود: با این حال تحقیقات برای ساخت واکسن را همپای دنیا جلو می بریم. اهل خالی 
بندی نیستم و حداقل ۹0 درصد ازموصوعی مطمئن نباشم آن را با مردم در میان نمی گذارم.
وزیر بهداشــت ادامه داد: مســائل و ابهامات زیادی درباره جهش ویروس کرونا و اینکه به 
سمت خاموشی می رود یا چموش تر می شود وجود دارد. در هر صورت راه طولانی در برابر 
ویروس کرونا داریم و باید از همه ظرفیت مراکز تحقیقاتی علوم پزشکی و غیر پزشکی مانند 

متخصصان علوم اجتماعی. اقتصادی. سیاسی و فرهنگی در این مبارزه بهره ببریمِ
نمکی گفت: هر گونه صحبت با قطعیت درباره ویروس کرونا نشــانه توهم است. شناخت ما 
درباره عملکرد ویروس، امکان ایمنی پس از ابتلا و اثربخشــی واکسن همچنان اندک است. 
دانشــمندان هرگز فکر نکنند با قطعیت به یک روش موثر همیشگی در درمان و پیشگیری 

دست پیدا کرده اند.
وزیر بهداشــت ادامه داد: رفتارهای اجتماعی و ژنتیک اقــوام و اقلیم های مختلف در برابر 
ویروس کرونا متفاوت است و برنامه ما برای هر گروهی از جمعیت کشور باید متفاوت باشد.

ماجرای کشف شربت درمان کرونا از زبان 
مینو محرز

متخصص بیماری های عفونی گفت: افزایش مبتلایان بی علامت باعث شــیوع بیشتر کرونا 
شده است.

فارس نوشــت: مینو محرز در برنامه تهران کلینیک رادیو تهران، در واکنش به ساخت شربت 
درمان کرونا در مازندران گفت: به زودی شــاهد تعداد زیادی از این شــایعات و افراد سودجو 
خواهیم بود که از اســتیصال مردم سوء استفاده می کنند. اگر درمانی کشف شود، این درمان 
ابتدا در کمیته کشوری درمان مطرح و صحت آن تایید شده و پس از درج در پروتکل جهت 

درمان استفاده شود.
وی افزود: اینفودمی مردم را بسیار آزار میدهد. تاکید می کنم که درمانی برای کووید-1۹ تا به 
این لحظه وجود ندارد و مردم از توجه به شــایعات خودداری کنند. همچنین داروهای گیاهی 

و سنتی نیز هیچ تاثیری بر روند درمان این بیماری ندارند.
محــرز در توضیح داروهای مورد اســتفاده در درمان و کاهش التهابات کرونا گفت: داروهای 
ازیترومایسین، بروم هگزین و ناپروکسن از جمله داروهای به روز در زمینه درمان این بیماری 
هســتند و بیمار می تواند پس از گذراندن دوران نقاهت بدون نیاز به تست دوباره به زندگی 

معمولی بازگردند.

آب پاکی وزارت بهداشت روی دست 
مخالفان برگزاری کنکور

مشــاور معاون آموزشی وزارت بهداشت با تاکید بر این که مخالفان برگزاری کنکور به جای 
تلاش برای تعویق، دنبال راهکارهایی برای برگزاری بهتر این آزمون باشــند، گفت: با توجه 
به اینکه تصویر روشنی از ادامه روند شیوع کرونا در کشور وجود ندارد، بنابراین ما نمی توانیم 

هیچ کدام از آزمون های سال ۹۹ را به تعویق بیندازیم.
ایسنا نوشت: دکتر حسین قنبری ضمن بیان این مطلب و در واکنش به مخالفت برخی برای 
برگزاری آزمون های ســال ۹۹ از جمله کنکور تاکید کرد: متاسفانه تلاش ها و اقداماتی که 
عده ای برای تعویق یا حذف کنکور سال ۹۹ و همچنین آزمون های دیگر  انجام می دهند، 
به مراتب فشــار و اســترس زیادی را به خانواده ها و داوطلبان وارد می کند و تبعات این نوع 
فشــارهای روانی برای داوطلبان آزمون های مختلف بخصوص آزمون سراســری بیشتر از 

تبعات نگرانی های ناشی از ابتلا به کرونا خواهد بود.
وی در ادامــه با تاکید بــر اینکه مخالفان برگزاری کنکور به جــای تلاش برای تعویق این 
آزمون دنبال راهکارهای منطقی برای تامین سلامت داوطلبان باشند تاکید کرد: برگزاری این 
آزمونها با اجرای پروتکل های سختگیرانه و دقیق بهداشتی، امکان ابتلا داوطلبان به ویروس 
کرونا را تقریباً کاهش می دهد. اما تبعات برگزار نشدن این آزمون فشارهای اجتماعی و روانی 
داوطلبان، خانواده ها و جامعه را افزایش خواهد داد، بنابراین باید بپذیریم آزمون ها نیز بخشی 
از زندگی در شــرایط کرونایی کشــور است هســتند و نمی توان آنها را نادیده گرفت.مشاور 
معاون آموزشــی وزارت بهداشت همچنین خاطرنشان کرد: با توجه به اینکه تصویری روشن 
از آینده شیوع کرونا ویروس در جامعه وجود ندارد بنابراین ما نمی توانیم برنامه ریزی در برای 
آینده آزمون های کشــوری ارائه بدهیم به همین جهت مخالفان برگزاری آزمون ها از جمله 
کنکور به جای پاک کردن صورت مسئله برای تعویق  این آزمون ها، سیستم آموزش کشور 
را بــرای ترم آینده  با اخــلال مواجه نکنند.دکتر قنبری گفت: به هیچ عنوان امکان تعویق و 
یا حتی حذف آزمون های پیش رو را نداریم چرا که همانطور که عنوان شــد وضعیت شیوع 

ویروس کرونا در کشور نامشخص است و ما نمی توانیم  آموزش پزشکی را تعطیل کنیم.

اخبار کرونایی

»صبح امروز« به بررسی نقش خانواده در تربیت فرزند و سرنوشت کودکان رهاشده و بدسرپرست می پردازد؛

سرمایه ای که از بی توجهی مسؤولان بر باد می رود
حمیده طاهری/  نمی تــوان منکر تأثیر 
خانواده در ســاختار نظام اجتماعی شد؛ چرا 
که می توان این نهاد را شــالوده و ســنگ 
بنای هر جامعه ای دانســت. خانواده محور 
تربیت نسل بعدی و محلی برای آرامش و 
سکنی یافتن افراد فعلی جامعه و بزرگترین 
تولیدکننــده منابــع انســانی و همچنین 
بزرگترین مصــرف کننده منابــع تولیدی 

هرجامعه است.
به گزارش روزنامه »صبــح امروز« زمانی 
که والدین برخلاف مســؤولیت خود عمل 
کــرده و در تربیت کودک ســهل انگاری 
می کنند، کــودک پرورش یافته در این نوع 
خانواده به ســهولت در معرض بزهکاری و 
انحرافــات اجتماعی قــرار می گیرد. از این 
رو جامعه شناســان و مردم شناســان معتقد 
هســتند برای تصحیح بسیاری از روش ها 
و همچنین الگو  ریزی درســت ارزشی در 
جامعه می بایست خانواده مبنا و محور قرار 

گیرد.
اگر محیط خانــواده در دوران کودکی فرد 
یک محیط سالم، مناسب و بسامانی باشد، 
احتمال مصونیت این فرد از انجام رفتارهای 
انحرافی و نابهنجار بسیار فراوان است. یکی 
از سوال هایی که در این حوزه پیش می آید 
این اســت که کودک بدسرپرست کیست؟ 

چه آینده ای در انتظار این کودکان است؟ 
می شود  اطلاق  کودکانی  به  بدسرپرســت 
که عــدم صلاحیت خانواده برای نگهداری 

از آنها از طرف مراجع قضائی محرز شــده 
باشد.

با توجه به اینکه وضعیت اقتصادی خانوارها 
از زمانی که پیدا شــدن ویــروس کرونا با 
چالش های جدی مواجه شــد، به ســراغ 
معاون اجتماعی اداره کل بهزیستی خراسان 
رضوی رفتیم تا مطلع شــویم آیا آمار رها 

شدن فرزندان افزایشی داشته یا خیر؟

غلامحســین حقــدادی در گفت وگــو با 
خبرنــگار روزنامه »صبح امــروز«، گفت: 
کودکانی که وارد بهزیســتی می شــوند دو 
هستند؛  بدسرپرست  اول  دســته  دسته اند، 
یعنی والدین آن ها صلاحیت سرپرســتی را 
ندارند و به عنوان مثال بهزیستی از طریق 
اورژانس اجتماعی متوجه می شــود بعد از 
به دســتگاه  ارجاع گزارش های مددکاران 
قضا حکم سلب حضانت صادر می شود. این 
دسته کودکان 80 درصد ورودی بهزیستی 

را تشکیل می دهند.
افزایش آمار کودکان بدسرپرست

وی با اشاره به اینکه تنها 20 درصد بچه ها 
توسط خانوارها رها شده اند که خوشبختانه 
در سال جدید رشد قابل توجهی نداشته اند، 
افزود: افزایــش آمار مربوط بــه کودکان 
بدسرپرســت اســت؛ زیرا به دلیل افزایش 
و کودک آزاری،  مشکلات درون خانوادگی 
سلب صلاحیت ها افزایش پیدا کرده است.

معاون اجتماعی اداره کل بهزیستی خراسان 
رضوی بــا بیــان اینکه »معمولا ســلب 
صلاحیت ها به علت خشونت، اعتیاد و فقر 
شدید خانواده است« اظهار کرد: »زمانی که 
افزایش پیدا  خشونت ها درون یک خانواده 
می کنند کــودکان در معرض کودک آزاری 
قرار می گیرند، اعتیاد شــدید پدر و مادر نیز 
منجر به ســوء اســتفاده از کودک می شود 
که بعد از حکم دســتگاه قضا این کودکان 
به صــورت موقت یا دائم تحت پوشــش 

بهزیســتی قرار می گیرند. بعضی خانواده ها 
نیز به دلیل دســت وپنجه نرم کردن با فقر 
کــودکان خود را به امیــد زندگی بهتر رها 

می کنند.
حقدادی خاطرنشــان کرد: در قانون جدید 
اولویت سرپرســتی فرزند با زوج هایی است 
که طبق گواهی پزشــک امــکان بچه دار 
شــدن ندارند، اولویت دوم با دخترانی است 
که از ســن ازدواجشان گذشته و تمایلی به 
ازدواج ندارند و می توانند دختر به سرپرستی 
بگیرند، الویت ســوم زوج هایی هستند که 
علاوه بر داشتن فرزند تمایل به سرپرستی 

هم دارند.
وی ادامه داد: البته ارزیابی هایی مانند اینکه 
زوج ها در شــرف طلاق نباشــند، اعتیاد و 
سوءپیشینه نداشته باشند و در نهایت شرایط 
مالی مساعدی برای نگهداری فرزند داشته 
باشــند را انجام می دهیــم در صورت نبود 
مشــکل از اولین اقدام تا رأی نهایی دادگاه 
برای سرپرستی فرزند، سه تا چهار ماه زمان 

می برد.
طبق آنچه بارها شــنیده ایم  کودکان آیینه 
رفتاري پدر و مادرشــان هســتند آن ها از 
ریزتریــن جزئیــات رفتاري والدین شــان 
الگوبــرداري مي کنند؛ به همین علت نقش 
خانــواده در تربیت فرزنــد و جلوگیری از 
آســیب های اجتماعی نقش مهمی دارد. در 
مسئله رها کردن فرزندان و سلب حضانت 
تنها نمی توان خانواده ها را مقصر دانســت؛ 

چرا که مشــکل اصلی ریشه در فرهنگ و 
آموزش هایی دارد به درستی نهادینه نشده از 
طرفی مشکلات اقتصادی بنیان خانواده ها 
را با چالش جدی مواجه کرده، شــاید بهتر 
باشد که مســؤولان در سیاست های کلان 
خود تجدیدنظر کنند و خیلی بیشتر به حوزه 
خانواده که عصاره وجود یک ملت و گوهر 

کمیاب است توجه کنند.

غلامحسین حقدادی: 
زمانی که خشونت ها درون 
یک خانواده افزایش 
پیدا می کند کودکان در 
معرض کودک آزاری قرار 
می گیرند، اعتیاد شدید 
پدر و مادر نیز منجر به سوء 
استفاده از کودک می شود 
که بعد از حکم دستگاه قضا 
این کودکان به صورت موقت 
یا دائم تحت پوشش بهزیستی 
قرار می گیرند

در مورد رها کردن 
فرزندان و سلب حضانت 
تنها نمی توان خانواده ها را 
مقصر دانست؛ چرا که مشکل 
اصلی ریشه در فرهنگ و 
آموزش هایی دارد به درستی 
نهادینه شده از طرفی مشکلات 
اقتصادی بنیان خانواده ها را 
با چالش جدی مواجه کرده، 
شاید بهتر باشد که مسؤولان 
در سیاست های کلان خود 
تجدیدنظر کنند و خیلی بیشتر 
به حوزه خانواده که عصاره 
وجود یک ملت و گوهر کمیاب 
است توجه کنند

داستان وقف دماوند چه شد؟
یال جنوب شرقی قله دماوند به نام وقف در سامانه کاداستر سازمان ثبت اسناد تثبیت نشده است

معاون وزیر بهداشت:

قاطعانه با برگزاری مراسم در محیط های سربسته مخالفت می کنیم 

معاون امور املاک و کاداستر سازمان ثبت اسناد 
و املاک کشور گفت: یال مربوط به منطقه یخ 
کــر یا همان یال جنوب شــرقی قله دماوند به 
نام وقف در سامانه کاداستر سازمان ثبت اسناد 

تثبیت نشده است.
به گزارش مرکز رسانه قوه قضاییه، سید صادق 
سعادتیان معاون امور املاک و کاداستر سازمان 
ثبت اسناد و املاک کشور با تاکید دوباره مبنی 
بر اینکه اراضی قله دماوند وقف نشــده است و 
پلاک ثبتی ای که این روز ها در مورد آن سخن 
گفته می شود در منطقه ملار و با فاصله دورتری 
از اراضی دماوند اســت، از تشکیل کارگروهی 
متشــکل از اداره منابــع طبیعی و ثبت اســناد 
مازندران و با دعوت از سازمان اوقاف به منظور 

رسیدگی به این موضوع خبر داد.
وی افزود: یال مربوط به منطقه یخ کر یا همان 

یال جنوب شــرقی قله دماوند هم به نام وقف 
در سامانه کاداستر ســازمان ثبت اسناد تثبیت 

نشده است.
معاون امور املاک و کاداستر سازمان ثبت اسناد 
و املاک کشــور تصریح کرد: پیرو اقداماتی که 
برای املاک دولتی و تثبیت اراضی ملی در قله 
دماوند صورت گرفت، ســازمان ثبت در تثبیت 
مالکیت اراضی دولتی با پلاک های ثبتی 68 و 
6۹ مواجه شدند که در آن برای پلاک 120 من 
محلی بذرافشان از اراضی ملار به عنوان وقف 

اقدام شده است.
واکنش ســخنگوی قوه قضاییه به شایعه وقف 

قله دماوند 
همچنین غلامحســن اسماعیلی روز گذشته در 
نشست خبری سخنگوی قوه قضاییه در ژاسخ 
به ســوال خبرنگاری مبنی بــر اینکه در مورد 

احکام قضایی در حوزه وقف برشی از قله دماوند 
و جنــگل هیرکانی آق مشــهد توضیح دهید، 
اظهار کرد: در اینجا یک فضاسازی خلاف واقع 
نســبت به قله دماوند انجام شد؛ در حالیکه در 
ماه گذشته سند رسمی و کاداستری قله دماوند 
با مســاحت هزار و 81 هکتــار از منابع طبیعی 
توسط ســازمان ثبت اسناد و املاک صادر و به 

نمایندگی دولت تحویل منابع طبیعی شد.
وی ادامه داد: کســانی که به دنبال فضاسازی 
در مــورد این موضوع بودند، متاســفانه با یک 
خبر غلط این موضوع را القا کردند که بخشــی 
از قله دماونــد در قالب وقف به دیگران واگذار 
شــده است؛ اما سند کاداستری، دقیق و با پهنه 
مشــخص به نام دولت صــادر و تحویل منابع 

طبیعی شده است.
اســماعیلی اظهار کرد: در فاصله برون دســت 

از دماونــد و بعد از حــدود ۴0 تا ۴5 کیلومتر از 
دماوند مرتعی هست که در زمانی به نام پهلوی 
ســند صادر شده و مرتع داران اعتراض کردند و 
سند صادره به نام پهلوی ابطال شد و در اختیار 
مرتع داران قرار گرفت و مرتع داران اینجا را به 
عنوان مرتع و نه به عنوان اراضی شخصی وقف 
کردند و قبل از اجرای کاداستر برای این بخش 

از مرتع ســند وقفی صادر شد که با گزارشاتی 
که واصل شد، مقرر شده نسبت به محدوده این 
مرتع هیات عالی نظارتِ ثبت بررسی کند. سند 
سنتی است و در مورد تردیدی که درباره وسعت 
همین مرتع مطرح شــده، سازمان ثبت اسناد و 
املاک بررسی خواهد کرد و در سند کاداستری 

ابعاد مرتع نیز مشخص خواهد شد.

معاون بهداشــت وزیر بهداشــت از جلسات 
تصمیــم گیری برای چگونگی برگزاری اعیاد 
قربان و غدیر و ایام محرم و صفر خبر داد و با 
بیــان اینکه هنوز هیچ چیز در این باره قطعی 
نشده، در عین حال گفت: قطعا مراسم امسال 
به شــکل قبل نخواهد بــود و کاملا محدود 
خواهد بود تا مراسمی با کیفیت مناسب و توام 

با سلامتی برگزار شود.
به گــزارش »انتخاب«، علیرضا رییســی در 
حاشیه جلسه کمیته علمی کشوری مشورتی 
کووید-1۹ که با حضور وزیر بهداشــت و به 
صورت مجازی برگزار شد، در جمع خبرنگاران 
در پاسخ به ســوالی درباره آخرین تصمیم ها 
برای چگونگی برگزاری مراســم عرفه، اعیاد 
قربان و غدیر و محــرم و صفر گفت: درباره 
اینکه مراســم چگونه برگزار شود، هنوز هیچ 
چیز قطعی نشده اســت. در این زمینه امروز 
و فردا با صاحبنظران جلســه داریم؛ تا علاوه 
بر احترام به شــعائر دین و سنت ها، سلامتی 

مردم را هم کاملا مورد توجه قرار دهیم.
وی افزود: در مورد مراســم روز عرفه، اعیاد 
قربان و غدیر و مراسم محرم و صفر پروتکلها 

دارد آماده می شــود. چندین نظر وجود دارد. 
قطعا اگر مراســمی هم برگزار شود اصلا و به 
هیچ وجه به شــکل قبل نخواهد بود و کاملا 
محدود خواهد بود. باید یاد بگیریم از فضاهای 
مجازی اســتفاده کنیم و خیلی از مراسم ها را 
در خانــه خودمان انجام دهیم. صدا و ســیما 
خیلی می تواند در این زمینه کمک کند و در 
نهایت بتوانیم مراســمی با کیفیت مناسب و 

توام با سلامتی برگزار شود.
معاون بهداشــت وزارت بهداشــت ادامه داد: 
بعضی ها از باشکوه برگزار کردن صحبت می 
کنند، باشــکوه برگزار کردن فقط به این معنا 
نیست که جمعیت زیاد باشد، می تواند تعابیر 
و معانی دیگری هم داشــته باشد. می تواند 
هر خانه یک حســینیه باشد و همه افراد می 
توانند در خانه باشــند و آن مراسم را در خانه 

برگزار کنند.
وی تاکید کرد: نظر قاطع وزارت بهداشت این 
است که برگزاری مراسم پر جمعیت در محرم 
ممنوع باشــد، بویژه در محیط های سربسته 
که قاطعانه و محکم با آن مخالفت می کنیم.

رییسی درباره پیش بینی افزایش 60 درصدی 

آمار ابتلا به کرونا با برگزاری کنکور و مراسم 
محــرم، گفت: پیــش بینی کــه پیش بینی 
است و بر اســاس یک مدل سازی است. هر 
پیش بینی مســتلزم این است که ما یکسری 
اطلاعات پایه و اولیه داشته باشیم و بر اساس 
آن فرمول های ریاضی طراحی شود و بتوانند 
اعــلام کنند.وی ادامــه داد: پیش بینی های 
زیادی وجود دارد و بســیاری مسائل را همه 
می توانند پیش بینی کنند. در همین جمع اگر 
ماسک نداشته باشند و دو نفر هم مبتلا باشند، 
می تــوان پیش بینی کرد که 60 درصد افراد 
مبتلا می شــوند. این پیش بینی ها چارچوب 
خاصــی دارد که بســتگی دارد که اطلاعات 
اولیه و اعداد و ارقام که بر اساس آن محاسبه 
می کنند، چه باشــد. حال ممکن اســت یک 
نفــر پیش بینی 10 درصــدی و یک نفر ۷0 
درصــدی ارائه دهند، اما بایــد مبنا و پایه هر 

مطالعه را مشاهده کنیم.
شیوه نامه برگزاری مراسم محرم امسال 

اعلام شد
در همین راستا ستاد کرونا در اطلاعیه کمیته 
اطلاع رسانی بر رعایت »دقیق و کامل شیوه 

نامه های بهداشتی از سوی مردم، سخنرانان 
و مســئولان هیئــت های مذهبــی، تکایا و 
حســینیه ها« در ایام ماه محرم تاکید شــده 
اســت.کمیته اطلاع رسانی ستاد ملی مدیریت 
و مقابلــه با کرونا، با توجه به نزدیک شــدن 
آیین های ســوگواری  برگزاری  ایام محرم و 
سیدوســالار شــهیدان، اطلاعیه شماره یک 
خود را با تاکید ویژه بر رعایت »دقیق و کامل 
شــیوه نامه های بهداشتی از ســوی مردم، 
سخنرانان و مســئولان هیئات مذهبی، تکایا 

و حسینیه ها« در ایام ماه محرم منتشر کرد.
مفاد اطلاعیه به شرح زیر است:

1. برگــزاری مراســم عــزاداری عمومی در 
فضا های سربسته صرفاً در ایام مشخص شده 
و ســاعات محدود و در مساجد، حسینیه ها و 
تکایایی مجاز است که به تشخیص کارگروه 
اســتانی دارای شرایط مناســب بهداشتی و 

مدیریتی هستند.
2. برگزاری مراســم در اماکن مجاز صرفا با 
رعایت اصول »کاهش زمان مراســم، تراکم 
آلودگی زدایی منظم، رعایت فاصله  حداقلی، 
یک و نیم متر و استفاده مستمر و همگانی از 

ماسک« انجام می شود.
3. مســئول برگــزاری مراســم عمومی باید 
نســبت به رعایت کامل ضوابط بهداشــتی، 
تعداد شرکت کنندگان، زمان برگزاری و نحوه 

پذیرایی متعهد شود.
۴. هیــچ گونه پذیرایی در جریــان برگزاری 
مراسم عزاداری و پس از آن انجام نمی شود و 
اطعام و نذورات صرفاً مطابق دستورالعمل های 
بهداشــتی در پخــت و پز و بســته بندی به 
صورت بیرون بر و در ظروف غیر مشــترک و 

یک بار مصرف توزیع می شود.
5. صدا و ســیما و نهاد های تبلیغی و مردمی 
ابتکاری مناسب  برنامه های  ارائه  به  نســبت 
وضعیت فعلی کشــور و تقویت فضای معنوی 
و فرهنگ عاشــورایی در فضــای تبلیغاتی و 

مجازی اقدام کنند.
6. کمیته اطلاع رسانی و تبلیغات ستاد ملی با 
هماهنگی همه دستگاه های اجرایی و مردمی 
به ویژه رســانه هــا، صدا و ســیما و هیئات 
مذهبی نسبت به آماده سازی افکار عمومی و 
ارائه آموزش های بهداشتی ویژه ایام عزاداری 

اقدام می نماید.
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احتمال برگزاری آنلاین نمایشگاه کتاب مشهد
معاون فرهنگی و رسانه ای اداره کل فرهنگ 
و ارشاد اســلامی خراسان رضوی از احتمال 
برگزاری آنلاین )مجازی( نمایشــگاه کتاب 
مشهد در سال جاری به دلیل شیوع بیماری 

کووید 1۹ خبر داد.
افشــین تحفه گر درحاشــیه دومین نشست 
بررسی راهکارهای برگزاری نمایشگاه کتاب 
سال ۹۹ در مشهد گفت: با توجه به گسترش 

روز افزون بیماران مبتلا به ویروس کرونا و پیش بینی کارشناسان به ادامه این شرایط، عملا 
برگزاری نمایشگاه کتاب مشهد خود می تواند به یکی از کانون های شیوع بیماری کووید 1۹ 
در بین مراجعین و غرفه داران تبدیل شود لذا در حال بررسی برگزاری نمایشگاه بابهره مندی 

از فضای وب و مجازی هستیم.
او با اشــاره به مزایای نمایشــگاه کتاب به صورت آنلاین گفت: کمــک به افزایش فروش 
ناشران، جلوگیری از تجمع افراد و شیوع کرونا، کاهش ترافیک شهری، ترویج فرهنگ خرید 
آنلاین، ایجاد بستری قابل اطمینان جهت خرید کتاب، حذف هزینه های مربوط به برگزاری 
نمایشــگاه و دسترسی آســان و سریع به کتاب های تمام ناشــران ایران از مزایای برگزاری 

نمایشگاه در فضای مجازی است.
تحفه گر افزود: همچنین امکان اطلاع رســانی و انتشــار آخرین اخبار و اطلاعات دنیای نشر 

،ترویج فرهنگ مطالعه و کتابخوانی نیز آسانتر و برای مخاطب بیشتر مهیاست.
وی اظهار داشت: نمایشگاه آنلاین کتاب در جهت بهره گیری از تجربیات چندساله در تعامل 
با چند هزار فروشــگاه و نیز نسخه اولیه وب سایت نمایشــگاه آماده شده تا به عنوان اولین 
بازارگاه آنلاین کتاب ایران، پل ارتباطی مابین ناشــران و کتاب دوستان باشد. در حال حاضر 
درحال آماده کردن نمایشــگاه برای امکان استفاده مخاطبین از طریق وب سایت، اپلیکیشن 
اندروید و اپلیکیشن iOS هســتیم.تحفه گر در خصوص روند اجرایی و فرآیند سفارش گیری 
این وب ســایت پیش بینی کرد: برای هر ناشــر پروفایل یا به تعبیری یک غرفه فروشگاهی 
کاملا مســتقل، در داخل وب ســایت ایجاد شود تا هر ناشــر بتواند در آن اطلاعات کامل 
کتاب های خود را درج نماید که اطلاعات سفارشــات ثبت شــده در سایت از طریق پیامک 
و پروفایل شــخصی به اطلاع ناشران می رسد، سپس ناشران کتاب های خریداری شده را از 
طریق کتابفروشی های مشخص در هر شهرستان، پست یا پیک درون شهری، برای خریدار 
ارســال می کنند.وی تصریح کرد: هر ناشر دارای آدرس فروشگاه اختصاصی در سایت است 
که از طریق آن می تواند غرفه خود در ســایت نمایشگاه را مشاهده و مدیریت کند، همچنین 
ناشــران می توانند از این آدرس به عنوان نمایشگاه و فروشــگاه آنلاین اختصاصی خود، به 

صورت دائم استفاده نموده و آن را به مخاطبین خود معرفی نمایند.

خراسان رضوی در جایگاه دوم موزه های کشور
و  میــراث  فرهنگی، گردشــگری  مدیرکل 
صنایع  دستی خراسان  رضوی گفت: خراسان 
رضوی بــا ۹۴ موزه فعــال در جایگاه دوم 

موزه های کشور قرار دارد.
به گــزارش روزنامه»صبح امروز« و به نقل 
از روابــط عمومی اداره کل میراث  فرهنگی، 
گردشگری و صنایع  دستی خراسان  رضوی، 
ابوالفضل مکرمی فر روز سه شنبه ۷ مرداد ماه 

13۹۹ با بیان این مطلب افزود: »در ایران بیش از ۷00 موزه فعال اســت و اســتان خراسان 
رضوی حدود 1۴ درصد از این موزه ها را به خود اختصاص داده و 12 موزه دیگر هم در حال  

تکمیل و تجهیز و بعضا بازپیرایی است که به زودی به بهره برداری خواهد رسید«.
او ادامه داد: شش موزه از 12 مورد از  این موزه ها، با پیشرفت 85 درصدی تا پایان سال افتتاح 
و  به بهره برداری خواهد رسید و بقیه هم در سال آینده به اتمام خواهد رسید.مدیرکل میراث  
فرهنگی، گردشگری و صنایع  دستی خراسان  رضوی تصریح کرد: »با افتتاح و بهره برداری از 
این موزه ها، در مجموع تعداد موزه های استان تا پایان امسال به 100  خواهد رسید«.او افزود: 
دیگر موزه ها با پیشرفت 60 درصد در حال انجام است که در صورت تامین، تخصیص اعتبار 
هم زمان با روز جهانی موزه ها در 28 اردیبهشت سال 1۴00 افتتاح خواهد شد.مکرمی فر گفت: 
در حال حاضر شــهرهای گناباد، تربت حیدریه، بردسکن، رشتخوار، خواف، تایباد، تربت جام، 
فریمان، مشــهد، طرقبه و شاندیز، چناران، سبزوار، قوچان، درگز و کلات دارای موزه هستند 
و با افتتاح موزه شهرهای کاشمر، خلیل آباد، بجستان، بایگ، کاخک  صاحب موزه می شوند. 
همچنین به شــهرهای گناباد، تربت حیدریه، تربت جام، تایباد و فریمان موزه افزوده می شود 
.او یادآور شــد: تحقق هر شهر یک موزه از برنامه های آتی این اداره کل است که در صورت 

تامین و تخصیص اعتبار مورد نیاز اجرایی می شود.

اهداء ۹ شئ تاریخی به خانه موزه قرائی رشتخوار
مدیرکل میراث  فرهنگی، گردشــگری و صنایع  دستی شهرســتان رشتخوار از اهداء ۹ شئ 
تاریخی به خانه موزه قرائی این شهرستان خبر داد.به گزارش روزنامه»صبح امروز« و به نقل 
از روابط عمومی اداره کل میراث  فرهنگی، گردشگری و صنایع  دستی خراسان  رضوی، کاظم 
کامیاب روز سه شنبه ۷ مرداد ماه 13۹۹ با اعلام این خبر افزود: »در راستای تجهیز خانه  موزه 

قرائی ۹ شئ  تاریخی توسط شهروندان شهرستان رشتخوار به خانه موزه قرایی اهدا شد«.
او گفت: »اشــیاء اهدائی شــامل 5 ظرف ســفالی در ابعاد مختلف،2 خمره سفالی، یک جلد 
کلام ا... مجید و یک ظرف فلزی اســت«.کامیاب تصریح کرد: »اشیاء توسط آقایان محمود 
ذباح، حســن فائزی، علیرضا یاری و خانم صبوری به خانه موزه قرائی اهدا شــد«.او با بیان 
اینکه اشــیاء اهدائی مربوط به دوره صفوی و قاجار اســت، افزود: »اقدامات مرمتی این اشیا 
بر اســاس آسیب شناسی انجام و ســپس در خانه موزه قرائی به نمایش گذاشته می شوند«.

مدیر میراث  فرهنگی، گردشــگری و صنایع  دستی شهرستان رشتخوار یادآور شد: »از ابتدای 
تجهیز خانه موزه قرائی تاکنون حدود 3۴ شــئ تاریخی توسط شهروندان و دوستداران حوزه 
فرهنگ به خانه موزه قرائی اهدا شــده است«.کامیاب افزود: »این اشیاء تاریخی پس از ثبت 
برای نمایش در خانه موزه قرائی با درج نام اهداکنندگان به نمایش گذاشــته خواهند شــد«.
تاکنون 21 اثر تاریخی شهرســتان رشــتخوار در فهرســت آثار ملی به ثبت رسیده است که 
مســجد جامع رشــتخوار، محوطه تاریخی جیزد و خانه تاریخی قرائی ازجمله مهم ترین آثار 
ثبت  شده است. شهرستان رشــتخوار در فاصله حدود 205 کیلومتری از مشهد، مرکز استان 

خراسان رضوی قرار دارد.

خبر

بررسی زوایای مختلف هنری در دوران کرونا؛

چراغ خاموش تئاتر
تئاتر؛   | چهارم  قســمت 
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تاریخ همواره گواه این 
بشر  که  است  مطلب 
اتفاقات غلبه  بر  بارها 
تمام  از پس  کــرده و 
غیرقابــل  حــوادث 
پیش بینــی و گاها ناگوار 
نیز برآمده است در دوران 
پساکرونا، انسان دیگر آن 
موجــود اجتماعی ماقبل 
بــود.  کرونــا نخواهــد 
بیماری کرونا در کنار سایر آسیب هایی که بر 
زندگی انسان وارد کرده، باعث ایجاد شکاف 
عمیــق در زندگی اجتماعی و حتی فرهنگی 
بشری شده است. تئاتر شاخه ای از هنرهای 
نمایشی اســت که به بازکردن داستان ها در 
برابر مخاطبــان یا تماشــاگران می پردازد. 
درواقــع در تعریــف دقیق، تئاتــر به بیان 
مشکلات مردم و مسائل اجتماعی، سیاسی 
و فرهنگــی یــک جامعه به زبــان نمایش 

می پردازد.
در چند شــماره قبــل، به بررســی زوایای 
مختلف هنری در دوران کرونا پرداختیم و با 
هنرمندان حوزه سینما، نقاشی و عکاسی به 
گفتگو نشســتیم و اینبار به سراغ هنرمندان 

عرصه تئاتر می رویم.
تئاتر هنر انفرادی نیست و نیازمند ارتباط 

زنده با مخاطب است
سروش طاهری نویسنده، کارگردان و بازیگر 
مطرح تئاتر که در ســال های گذشــته جزو 
موفق ترین افراد فعــال در این حوزه بوده و 
اکنون نیز دانشجوی دکتری رشته پژوهش 
هنر اســت. او به عنــوان پرکارترین بازیگر 
تئاتر کشــور در سال ۹8معرفی شد و در این 
ســال ها نیز با اجرای بیــش از ۷5 نمایش، 

قریب به ۴6 جایزه بازیگری گرفته است.
طاهری می گویــد: تئاتر به جهت اینکه هنر 
انفرادی نیســت، به لحاظ ساختاری نیازمند 
ارتباط زنده با مخاطب اســت، در نتیجه در 
دوران کرونا بیشترین آســیب ممکن را در 
میان هنرها دیده است. در این میان، عده ای 
بــا اجرای تئاترهای آنلایــن به دنبال رمق 
از دســت رفته این هنــر در روزهای کنونی 
هستند و به یکباره در یک تصمیم شتاب زده 
تصمیم به تشکیل تئاترهای آنلاین گرفتند. 
من در آنها شــرکت نکردم. نــه به صرف 
تفکــرات زنده بودن هنر تئاتــر. بلکه برای 
اینکه اســاس تئاتر، در ارتبــاط با مخاطب 
است و به طور نمونه در یک نمایش کمدی 
وقتی مخاطب می خندد، بازیگر بیشتر راغب 

به خنداندن می شود. 

او ادامــه می دهد: به نظــر من هیچ کدام از 

فضاهای تئاترهای مجــازی و غیره امکان 
احیــا تئاتــر را ندارند و دولتمــردان باید به 
صورت جدی به فکر این باشند که اگر چنین 
اتفاقی تکرار شود، معیشت هنرمندان به چه 
ســمتی می رود. از آنجایی کــه این هنر به 
عنوان یک شغل در کشور تعریف نشده است، 
هیچ پایه ریزی اقتصادی صحیحی برای آن 
انیشیده نشده اســت و متاسفانه یک هنرمند 
تاتر نمی تواند به اینکار به عنوان یک شــغل 
نگاه کند و هنــر را در کنار کار دیگری باید 

داشته باشد.
تئاتر برای هیچکس مهم نیست

این بازیگر برجســته مشهدی می افزاید: من 
به عنوان نفر دوم کنکور دکتری و شــاگرد 
دوم ورودی ۹1 دانشــگاه تهــران در مقطع 
فوق لیســانس بودم و در این سال ها بیش از 
۷5 اجرا داشتم. سال گذشته نیز با ۷ نمایش 
اجرای عمومی بــه عنوان پرکارترین بازیگر 
تئاتر کشور معرفی شدم. اما درآمد من برای 
یک ســال فقط 12 میلیون تومان بود و این 
رقم برای یک سال کار حرفه ای واقعا فاجعه 
است. ســوال این است که با این مبلغ کدام 
بخش از هزینه هــای زندگی را تامین کنم؟ 
در این بیــن تهیه کننده های دو نمایش هم 
پول قرارداد من را ندادند. هرچند خانه تئاتر 
جایی برای شــکایت دارد اما آن هم قدرتی 
ندارد و من باید دو میلیون تومان هزینه برای 
گرفتن چهارونیم میلیون بستانکاری خودم از 

تهیه کنندگان کنم که واقعا منطقی نیست. 
وی بــا بیــان این نکتــه که تئاتــر برای 
هیچکس مهم نیســت، ادامه می دهد: مردم 
اصلا ضرورت تئاتر را نمی دانند. در صورتی 
که تنها هنری اســت که به مردم فلســفه 
می آموزد. هنوز نــود درصد مردم تئاتر را به 
درستی نمی شناســند و همان باورهای غلط 
از تئاتر کلاسیک را به خاطرمی آورند. در این 
بین حتی گاهی هنرمندان سینما و تلوزیون 
برای اینکه خودشان را روشنفکر جلوه بدهند، 
تئاتر کار می کنند. تئاتر نیازمند راهکار بسیار 
جدی و فوری اســت که متاســفانه همه از 
مدیرکل محتــرم مرکز هنرهای نمایشــی 
گرفته تا بچه های خانــه تئاتر دغدغه آن را 
دارند. اما هیچکدام قدرت لازم را ندارند، چرا 

که زیرساخت های ما مشکل دارد. 
تئاتر دو وجه آموزندگی و سرگرم کنندگی 

توام دارد
این کارگردان موفــق در رابطه با راهکاری 
بــرای زنده نگه داشــتن تئاتــر در روزهای 
اپیدمی مطرح می کند: من نه نیروی اجرایی 
هســتم و نه نیروی سیاســتگذار. اما به نظر 
من می شــود با رعایت فاصله گذاری مناسب 
در سالن ها و رعایت پروتکل ها به مسیر ادامه 
داد. در ایــران حدود 20 هــزار هنرمند ثبت 
شده داریم که در بهترین حالت 10 هزار نفر 
آنها شــغلی جز اینکار ندارند و باید راهکاری 

اندیشیده شود.  
وی در ارتباط با نقش تئاتر در عبور از بحران 
کنونی بیان می کند: تئاتر صیقل روح اســت 
چرا که در تئاتر ما مشکلات را به مردم نشان 
می دهیم و آنها می توانند دچار تذکیه نفس یا 
کاتارسیست شوند. ما به مردم می گوییم که 
در چنین شرایطی چه اتفاقاتی می تواند بیفتد 
و مراقب باشند دچار آن نشوند. تئاتر دو وجه 
آموزندگی و سرگرم کنندگی توام دارد. تئاتر 
صرفا روایت نیست. یک دیالکتیک دارد. در 
تئاتر تزی مطرح می شــود کــه یا آنتی تز را 
خودش می دهد و یا مخاطب آنتی تز را تجویز 
می کند. ایــن تز و آنتی تز منجــر به نتیجه 
می شود. تئاتر باعث می شود آدم ها فلسفیدن 
را بیاموزند و به دنبال چرایی پدیده ها باشند 
و بتوانند خود را از دل معضلات نجات دهند. 
هیچ هنری در دنیا چنین قدرتی ندارد. تئاتر 

زنده و مستقیم است و مخاطب آن بیشترین 
تاثیر را می گیرد. در نتیجه این هنر نمی تواند 
خاموش شــود، چون تنها هنری اســت که 
بیش از 2500 سال است که بوده و به دنبال 
این اســت که چرایی و چگونه زندگی کردن 
را به شــما آموزش دهــد و ربطی به جوامع 
و مرزها ندارد. زندگی و انســانیت و عشق را 
می آمــوزد تا در چهارچوب قواعد و قوانین از 
زندگــی لذت ببریم اما با همه این شــرایط، 
این هنر مظلوم واقع شــده و کسی توجهی 

به آن ندارد. 
نیاز تئاتر به حفظ حلقه اتصال هنر و 

مخاطب
احســان روحی بازیگر، نویسنده و کارگردان 
تئاتر اســت که در کنــار تحصیل و زندگی 
روزمره هیچگاه از تئاتر دور نمانده و به گفته 
خودش از ده سالگی به این حرفه روی آورده 
اســت. او در ســالهای اخیر به در این حوزه 
خوش درخشیده اســت و حرف برای گفتن 

بسیار دارد. 
روحــی می گوید: همیشــه تاثیرپذیری هنر 
بخصــوص تئاتر و ســینما، در جنبش های 
سیاسی، فرهنگی و اجتماعی دیده شده است. 
بخش عمده شرایط کرونا و مشکلات آن به 
دلیل غیر قابل پیش بینی بودن و غافلگیری 
آن بود که هیچ  ســخت افزار برای مقابله با 
آن وجود نداشت و زمینه سازی از قبل نشده 

بود.
وی در ارتبــاط با بهبود حال تئاتر در اوضاع 

کنونی بیــان می کند: برای بهبود شــرایط 
کنونی فکر میکنم اجراهای آنلاین یا اکران 
فیلم تئاتر در سالن های سینما پیشنهاد خوبی 
باشــد. اما آنقدر همه چیز غیرقابل پیش بینی 
است، که هیچ مسئولی توان به عهده گرفتن 
این مسئولیت را ندارد. به همین خاطر کمتر 
می بینیم کــه تصمیم قاطــع و قابل عملی 

گرفته شود. 
این نویســنده مطرح تاکید می کند: اساســا 
قرار نیســت تئاتر آنلاین، جــای تئاتر زنده 
را بگیرد. چراکه ما در شــرایطی هستیم که 
باید به دنبال راهکارهای کوتاه مدت باشیم 
تا تئاتر، جایــگاه و حیات خود را  حفظ کند. 
کاری که بتوانــد حداقل حلقه اتصال هنر و 

مخاطب باشد. 
لزوم احیا تئاتر در شرایط کنونی

احســان روحی با گلایه مندی ادامه می دهد: 
مســئولین درجه اهمیت حفظ و احیای تئاتر 
را آنقــدر نمی بینند که دغدغه آن را داشــته 
باشــند. چیزی کــه در این بیــن مانع این 
اتفاقات می شــود، عدم اولویت بندی مدیران 
هنری، برای احیا تئاتر در شــرایط کرونایی 
اســت. در تمام این مدت کــه من ایده های 
زیادی بــرای اجرای تئاتــر در دوران کرونا 
دادم، حتی یک مسئول با من تماس نگرفت 
و نگفــت ایده هایت را بیاور تــا در مورد آن 
حرف بزنیم. بی شــک برای بهبود شــرایط، 

باید افراد متخصص و مربوطه دور هم جمع 
شــوند، همفکری کنند و با بررسی شرایط، 
نقایص رفع شــود و در نهایت در قالب یک 

پروپوزال به ستاد ملی کرونا اعلام شود. 
وی در ارتبــاط با امنیت شــغلی هنرمندان 
تئاتــر مطرح می کند: ۷0 درصد از هنرمندان 
ما اگر در تئاتر ماندگار شــدند به  این دلیل 
بوده که درآمدی غیر از این حرفه داشــتند. 
از معایــب این اتفاق این اســت که هنرمند 
نمی تواند تمرکز کافی روی هنرش داشــته 
باشد. ما در سالهای مختلف شاهد این بودیم 
که هنرمندان موفقی بــه جهت عدم تامین 

اقتصادی در این حرفه ماندگار نشدند. 
جایگاه هنر در بزنگاه تاریخ

ایــن کارگــردان در ارتباط با جایــگاه تئاتر 
در بحران هــای تاریخــی بیــان می کنــد: 
هنر، همیشــه در بزنگاه هــای تاریخی، آثار 
نویسنده های بزرگ را به همراه داشته و حتی 
در جنبش های بعد نیز تاثیرگذار بوده اســت. 
هنر یا حتی هنرهای اعتراضی در سبک های 
مختلف مثل اکسپرسیونیسم، چه در نقاشی 
و چه در آثار تجســمی  و ســینما، همیشه 
تاثیرگذاری خود را داشته و بیانگر بخش های 
تاریک جامعه بوده اســت. در حال حاضر نیز 
چنین آثاری را داریــم، اما مهمترین چیزی 
که می تواند این اتفــاق را تبدیل به جریانی 
برای تاثیرگذاری بیشــتر و دیده شدن یک 
اثر نمایشــی کند، تبلیغات و فرهنگســازی 
اســت که مسئولین باید به آن اهتمام ورزند. 
هرچند که کاش زمان را میشد حذف کنیم، 
اما بی شک تاریخ ثبت شده ای از کرونا باقی 

خواهد ماند.
روحــی ادامه می دهد: در این بزنگاه تاریخی 
می شــود آثار و تاثیرگذاری آنها در تاریخ  را 
به عنوان یک سوژه آموزشی ثبت کرد. ما در 
چنین شــرایطی باید فرهنگ را حفظ کنیم. 
همانطور که در برهه تاریخی مثل جنگ این 
کار را انجام دادیــم. به طور نمونه، تاثیراتی 
که جنگ جهانــی اول و دوم در آثار هنری 

داشتند، در تاریخ ماندگارشده است.
ایــن هنرمند در انتهــای صحبت های خود 
می گوید: هنر می تواند بر تاریخ دوران کرونا 
هم تاثیر داشــته باشد و بی شک، در گذر از 
دوران اپیدمی، آثار زیادی خواهیم داشت که 
بــا زبان تئاتر و دیگر هنرها از کرونا بگویند. 
در این میان می شود تاریخ دوران کرونا را به 
عنوان اشــلی برای مدیریت شرایط بحرانی 
مشــابه مورد بررســی قرار داد. کرونا به ما 
یــاد داد پلن های متفاوتی بــرای رویارویی 
با شرایط مختلف داشــته باشیم. چراکه این 
شرایط ممکن است به شکل دیگری، مجدد 
اتفاق افتد و این موضــوع باید تجربه برای 

ما شود. 
بچه ها رغبت خود را برای حضور در 

عرصه تئاتر از دست داده اند
کارگــردان،  نویســنده،  صبــاغ،  کیــوان 
بازیگر تئاتر و مدرس دانشــگاه اســت و با 
هنرنمایی های ارزشمند خود در این عرصه، 
بارها برای خطه خراســان مقام آفرینی کرده 
از برجســته ترین هنرمندان  اســت و یکی 

خراسان و علی الخصوص مشهد است.
او می گوید: با شرایط کنونی، بچه های فعال 
در این رشــته رغبت خود را بــرای حضور 
در عرصه تئاتر از دســت داده اند و بی شک 
از ســرگیری دوباره فعالیت های تئاتر نیاز به 
تجدید قوا و روحیه بخشی بین اهالی این هنر 
را دارد. در این مدت، بخشــی از اهالی تئاتر 
کلا کناره گیری کردنــد و فکر هم نمی کنم 
دیگر به تئاتر برگردند. اما آن بخشی همیشه 
سرسخت تر از بقیه بوده اند، همچنان مصمم 
به کار خود ادامه می دهند. بدون تردید وقتی 
زمان کنونی بگذرد و تماشاچی مثل قبل در 

سالن بنشیند، روحیه بچه ها التیام پیدا خواهد 
کرد.

صباغ با اشــاره به اینکه در شــرایط کنونی 
تولیدات آثار تئاتر با شــدت بســیار کمتری 
نســبت به گذشــته در جریان است، گفت: 
خیلی ها به امید اینکه بتوانند در تیر و مرداد 
اجرا داشته باشــند، کارهایی تولید کردند و 
خــود من هم دو نمایش را بعــد از ایام عید 
که شرایط مساعدتر شــده بود، تولید کردم. 
اما مجددا فعالیت ها لغو شد و نتوانستیم اجرا 

داشته باشیم.
دلتنگی صحنه بچه ها را بیشتر از مسائل 

اقتصادی آزار می دهد
ایــن کارگــردان تئاتر در رابطه با شــرایط 
اقتصادی حاکم بر فضای تئاتر اذعان داشت: 
بی شک وضعیت اقتصادی تئاتر از کرونا تاثیر 
گرفته اســت، چراکه اجراها به تعویق افتاده 
و عملا تکلیف مشــخص نیســت. هرچند 
فعالیت در این حرفــه تا قبل از کرونا هم از 
لحاظ اقتصادی چشــمگیر نبود که حالا به 
خطر افتاده باشــد. در واقــع دلتنگی صحنه 
بچه ها را بیشــتر از مســائل اقتصادی آزار 
می دهد. درواقع بچه های تئاتر در ایران واقعا 
چشم داشــت اقتصادی به این حرفه ندارند 
و دنبال منافــع اقتصادی نیســتند و هرگز 
کیســه ای برای اقتصاد تئاتر ندوخته بودند. 
چرا که مبلغی که بازیگر بعد از دوماه تمرین 
و اجرا می گیرد هزینــه رفت و آمد او در این 
مدت هم نیســت. اما طبیعتا زمانی می توانند 
توقع اقتصادی به وجــود بیاید که فروش و 
قرارداد و تهیه کننده و تماشاچی درکار باشد. 
در این بین جالب است که هیچ حمایتی هم 
از هنرمنئدان عرصه تئاتــر صورت نگرفت 
و همــه چیز در حد شــعار بود. شــرایط به 
وجودآمده کنونی می توانــد برای هنرمندان 
تاتر تلنگری باشــد که این حرفه را رها کنند 
و به کار دیگری که بتوانند از آن درآمدزایی 

داشته باشند، بپردازند.
او در رابطه بــا تئاتر آنلاین بیــان کرد: ما 
اصلا چیزی به نــام تئاتر آنلاین نداریم چرا 
که خاصیت تئاتر در اجرای زنده آن اســت 
و این خاصیت اســت که تئاتــر را از دیگر 
هنرها متمایــز می کند. وقتی این وجه تمایز 
را از تئاتر بگیرید، اسم آن دیگر تاتر نیست. 
تئاتــر آنلاین چه تفاوتی بــا فیلم تئاتر برای 
ببننــده دارد؟ و در واقع خیلی از کارگردانان 
حاضر نیستند از کارشــان فیلم تئاتر بگیرند 
 و ایــن موضــوع را خــلاف رســالت تئاتر 

می دانند. 
وی در پایانبنــدی صحبت هــای خود بیان 
می کنــد: تئاتر به عنوان یک صنعت در حال 
حاضر هیچ کاری نمی تواند بکند، اما پس از 
این دوران، تاثیری که بــر مخاطب و کادر 
درمانی خط مقدم مبارزه می تواند بگذارد را، 
هیچ مدیایی نمی تواند داشــته باشد. لذا در 
حال حاضر باید کسانی که دغدغه تئاتر دارند 

به فکر آینده باشند و بنویسند.

صباغ: ما اصلا چیزی به نام تئاتر 

آنلاین نداریم چرا که خاصیت تئاتر 

در اجرای زنده آن است و این 

خاصیت است که تئاتر را از دیگر 

هنرها متمایز می کند. وقتی این 

وجه تمایز را از تئاتر بگیرید، اسم 

آن دیگر تاتر نیست

طاهری: سال گذشته نیز با 
7 نمایش اجرای عمومی 
به عنوان پرکارترین بازیگر 
تئاتر کشور معرفی شدم. اما 
درآمد من برای یک سال 
فقط 12 میلیون تومان بود و 
این رقم برای یک سال کار 
حرفه ای واقعا فاجعه است

روحی: چیزی که در این بین 
مانع این اتفاقات می شود، عدم 
اولویت بندی مدیران هنری، 
برای احیا تئاتر در شرایط 
کرونایی است. در تمام این 
مدت که من ایده های زیادی 
برای اجرای تئاتر در دوران 
کرونا دادم، حتی یک مسئول 
با من تماس نگرفت و نگفت 
ایده هایت را بیاور تا در مورد 
آن حرف بزنیم
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توسط شهرداری منطقه 8 مشهد انجام شد؛

احداث مسیر ویژه دوچرخه خیابان بهشتی در 
محدوده باغ الندشت

منطقه هشت  شهرداری  سرپرست 
ویــژه دوچرخه  احداث مســیر  از 
خیابان بهشــتی در محــدوده باغ 

الندشت )کوهسنگی( خبر داد. 
امیدرضا  امــروز،  به گزارش صبح 
رحمانیــان بــا بیان ایــن مطلب، 
اظهار کرد: مســیر دوچرخه خیابان 
الندشت  باغ  در محدوده  بهشــتی 
)کوهســنگی( به متــراژ ۷00 متر 
طول و با اعتبار چهار میلیارد ریال 
برای سال جاری در دستور کار این 

منطقه قرار دارد.
وی افزود: از آنجا که کاهش آلودگی محیط زیست، عدم نیاز به فضای توقف زیاد، قابلیت به 
کارگیری در معابر کم عرض یا دارای محدودیت دسترســی و ارزانی مهم ترین ویژگی های 
دوچرخه ســواری است و همچنین ایجاد نشــاط و سلامت جسمی و روحی در شهروندان را 
به همراه دارد؛ مدیریت شــهری منطقه هشت اقدام به احداث مسیر ویژه دوچرخه سواران در 

خیابان بهشتی در محدوده باغ الندشت )کوهسنگی( کرده است.
سرپرست شــهرداری منطقه هشــت افزود: باتوجه به حجم بالای ترددها و ترافیک موجود 
در محدوه جغرافیایی خیابان کوهســنگی، الندشت و خیابان شهید بهشتی، متاسفانه در اکثر 
اوقات برای تردد در این مسیر وقت طولانی صرف می شود؛ لذا در جهت تسهیل در عبور و 
مرورهــای این محدوده و کاهش در اتلاف وقت متقاضیان تردد با دوچرخه، همچنین تامین 
امنیت بیشــتر برای این افراد؛ شهرداری منطقه هشت و سازمان حمل و نقل و ترافیک اقدام 

به پروژه باند ویژه دوچرخه کرده است.
رحمانیان با تاکید بر توســعه فرهنگ پیاده روی و دوچرخه ســواری به عنوان یک شــیوه 
کارآمد جا به جایی در مســافت های کوتاه، خاطرنشان کرد: ترویج فرهنگ دوچرخه سواری 
و اســتفاده از مسیرهای ویژه همچنین تشویق شــهروندان جهت استفاده از دوچرخه جهت 
ترددهای روزانه و ارتقای سطح ایمنی شهروندان در زمان استفاده و زیباسازی محیط شهری 
و همچنین نگاه ویژه شورای پنجم اسلامی شهر مشهد و مدیریت شهری نسبت به استفاده 
از دوچرخه می تواند زمینه ساز خوبی برای شهروندان جهت استفاده دوچرخه و پیشگیری از 

آلودگی بیشتر هوا با مشارکت سازنده و موثر شهروندان باشد.
وی بیان کرد:  مســیر دوچرخه در حد فاصل خیابان بهشتی و باغ الندشت به متراژ ۷00 متر 

طول و اعتبار چهار میلیارد ریال در دستور کار سال جاری این منطقه قرار دارد. 

تشدید برخورد با خودروهای مسدودکننده 
مسیرهای دوچرخه و پیاده رو

رئیس کمیسیون عمران،  حمل ونقل 
و ترافیک شــورای شهر مشهد از 
پلیس راهور خواســت تا برخورد و 
قانــون خودروهایی که در  اعمال 
مسیرهای ویژه دوچرخه و پیادرو ها 

توقف می کنند، تشدید شود.
 بــه گزارش صبح امــروز مجتبی 
بهارونــد بــا بیان اینکــه یکی از 
گسترش  پنجم  شــورای  تاکیدات 
و  دوچرخــه  ویــژه  مســیرهای 
و  بوده  انســان محور  حمل ونقــل 

تمهیدات و سیاست گذاری های مختلفی نیز در این خصوص اندیشیده شده است، اظهارکرد: 
امسال هم برای ایجاد مسیرهای دوچرخه حدود 13 میلیاردتومان اعتبار تخصیص پیدا کرده 

تا موجبات تسهیل تردد و دوچرخه سواری شهروندان را فراهم آوریم.
وی در ادامــه گفــت: یکی از اصلی تریــن چالش هــا و معضلاتی که همیشــه در هنگام 
دوچرخه ســواری با آن مواجه می شــویم، خودروهایی هستند که در مسیرهای ویژه دوچرخه 

توقف کرده اند.
بهاروند خاطرنشــان کرد: شورای شهر مشهد اعتبارات سنگینی را برای ایجاد زیرساخت های 
مناسب دوچرخه سواری تخصیص داده تا موجبات آسایش دوچرخه سواران را فراهم آورد ولی 
متاســفانه برخی دیگر از شــهروندان با نگاهی خودخواهانه و بدون توجه به دیگران، حقوق 

شهروندان را زیرپا گذاشته و نسبت به پارک خودروی خود در این مسیرها اقدام می کنند.
رئیس کمیســیون عمران، حمل  ونقل و ترافیک شــورای شهر مشهد با بیان اینکه در تمامی 
طول مســیرهای ویژه دوچرخه تابلوهای توقف ممنوع نصب شده است، افزود: با این وجود 
شاهد هنجارشکنی و قانون گریزی برخی رانندگان هستیم؛ لذا از پلیس راهور تقاضا داریم که 

این خودروها را با شدت و سختگیری بیشتری اعمال قانون کند.
بهاروند گفت: امیدواریم با افزایش نظارت ها و برخوردها، شرایط بهتر شود و شهروندان بتوانند 

با راحتی بیشتر دوچرخه سواری کنند.

افزایش رونق و توسعه در ساخت و سازها
مدیــر کل درآمدهــای عمومــی 
شهرداری مشهد از رشد درآمدهای 
شهرداری در سه ماهه ابتدایی سال 
جاری نســبت به مدت مشابه سال 

قبل خبرداد.
 به گزارش صبح امــروز، محمود 
برهانی با بیــان این مطلب، اظهار 
کرد: یکی از وظایف راهبردی اداره 
شهرداری  عمومی  درآمدهای  کل 
در  درآمد  راهبری کســب  مشهد، 
سطوح ستاد و مناطق است و یکی 

از اقداماتی که در این خصوص انجام شــده، تصمیم سازی و تدوین سیاست و برنامه ریزی 
در امور مربوط به درآمد است.

وی افزود: در همین راســتا علی رغم شیوع ویروس کرونا در سطح کشور و به تبع آن کلان 
شهر مشهد، شــهرداری با ایجاد تمهیدات و تسهیلات لازم برای ساخت و سازها، علاوه بر 
اینکه مانع ایجاد رکود شد، باعث افزایش نشاط در فعالیت های ساختمانی در شهر و اشتغال 
کارگران در این عرصه شــده اســت.مدیرکل درآمدهای عمومی شهرداری مشهد بیان کرد: 
شهرداری مشــهد به عنوان یک نهاد عمومی، هم زمان با شــیوع ویروس کرونا با رویکرد 
حمایت از اقشار و اصناف آسیب پذیر تاکنون اقدامات حمایتی زیادی مانند تهیه دستور العمل 
و بخشنامه ها، طرح موضوعات کسبه دارای مجوز بهره برداری موقت در کمیسیون مربوطه، 
ارائه لایحه های حمایتی به شــورای اسلامی شــهر و پیگیری و تصویب آن ها در شورای 
اسلامی شهر را انجام داده است.برهانی خاطرنشان کرد: میزان درآمد شهرداری در سه ماهه 
ابتدایی ســال جاری 11 هزار و 121 میلیارد ریال بوده که نسبت به مدت مشابه سال گذشته 
حدود ســه هزار و 100 میلیارد ریال افزایش داشــته و رشد حدود ۴0 درصدی را ثبت کرده 
است.وی اضافه کرد: این وظیفه خطیر با مسئولیت پذیری خوب شهروندان، درایت شهردار، 
اعضای شــورای اسلامی شهر، معاون مالی و پشــتیبانی و تلاش های بی وقفه شهرداران 

مناطق و همکاران شهرداری به دست آمده است.

خبر

معاون فنی و اجرایی ســازمان عمران شهرداری مشــهد گفت: پروژه دسترسی به 
بهشــت رضا)ع( از طریق آزاد راه شــهید شوشــتری با بیش از 50 درصد پیشرفت 
فیزیکی همراه بوده است.به گزارش صبح امروز، هادی معتمدی با بیان این مطلب، 
اظهار کرد: اصلاح هندســی جاده بهشــت رضا)ع( با توجه بــه تصادفات متعدد و 
ترافیک شدید به ویژه در روزهای تعطیل و پایان هفته جزو مطالبات 10 ساله مردم 
بود.وی افزود: بر همین اساس تاییدیه شورای همتای استان اخذ شد تا با اجرای این 
طرح دسترســی های مورد نیاز در مسیر رفت و برگشت به بهشت رضا)ع( از طریق 

بزرگراه شهید شوشتری ایجاد شود.
معاون فنی و اجرایی ســازمان عمران شهرداری مشهد بیان کرد: همچنین تغییراتی 

نیز در ورودی و خروجی بهشــت رضا)ع( ایجاد می شــود تا دسترسی و رفت و آمد از ورودی و خروجی کاهش یافته و تردد از 
طریق ایجاد دو عدد لوپ به آزاد راه شمالی انجام شود.

معتمدی خاطرنشان کرد: اجرای این پروژه توسط معاونت عمران و حمل و نقل شهرداری مشهد به سازمان عمران شهرداری 
مشهد سپرده شده و برای اجرای این طرح حدود 10میلیارد تومان اعتبار اختصاص داده شده است.

 شاخص کیفیت هوای روز گذشته در 6 منطقه مشهد نشانگر وضعیت هشدار و آلودگی 
هوا اعلام شد.مدیرکل حفاظت محیط زیست خراسان رضوی گفت: میانگین شاخص 
کیفیت هوای مشــهد 86 ای.کیو.آی و نشانگر وضعیت هوای سالم بود اما کیفیت هوا 
در مناطق سرافرازان، خاقانی، امامیه، الهیه، شهید آوینی و ویلا در وضعیت هشدار بود.
تورج همتی افزود: شــاخص کیفیت هوا در 1۷ ایستگاه  دیگر مستقر در این کلانشهر 
نشانگر هوای سالم بود. وی ادامه داد: شایسته است شهروندان مشهدی با کاهش رفت 
و آمدهای غیرضروری، نقش موثر خود را در بهبود وضعیت هوا ایفا کنند. قرار داشــتن 
شــاخص کلی کیفیت هوا تا 50 ای.کیو.آی به معنای وضعیت پاک و بین 51 تا 100 
ای.کیو.آی نشانگر وضعیت سالم است.قرار داشتن شاخص کلی کیفیت هوا بین اعداد 

101 تا 150 ای.کیو.آی به معنای آلودگی هوا برای افراد حساس و کودکان و بین اعداد 151 تا 200 ای.کیو.آی به معنای آلودگی 
هوا برای همه ســنین محسوب می شــود.همچنین قرار داشتن شاخص کلی کیفیت هوا بین اعداد 201 تا 300 ای.کیو.آی حالت 
اضطرار و بالاتر از عدد 300 نیز حالت بحرانی را نشان می دهد.شهروندان مشهدی پارسال ۴0 روز هوای پاک، 266 روز هوای سالم، 

5۷ روز هوای ناسالم برای گروه های حساس و 2 روز نیز هوای ناسالم برای تمامی گروه ها تنفس کردند. 

پیشرفت 50 درصدی پروژه دسترسی مسیر بهشت رضا)ع( از طریق آزاد راه شوشتری آلودگی هوای 6 منطقه مشهد 

شــهردار منطقه ۴ مشــهد گفت: وجود پلاک 
های ریزدانه، عاملی مهم برای افزایش تخلفات 
ساختمانی در منطقه چهار بوده است که مشوق 
هایی برای تجمیع املاک ریزدانه تعیین شده 
است.به گزارش صبح امروز، غلامرضا غلامی 
کــه در ادامه طــرح نهضت پاســخگویی، از 
محل دفتر کار خود، پاســخگوی تماس های 
شــهروندان تماس گیرنده با 13۷ بود، در مورد 
مهمترین مسائل و مشــکلات مطرح شده از 
سوی شهروندان اظهار کرد: بیشترین مشکل 
مطرح شده از سوی شهروندان، در حوزه نظارت 

بر ساخت و سازها بوده است زیرا در این حوزه شاهد آن هستیم که برخی افراد بعد از دریافت پروانه ساختمانی، متاسفانه 
یا اقدام به ساخت طبقه مازاد کرده و یا پارکینگ مجتمع خود را تبدیل به مسکونی و تجاری می کنند.

تخصیص طبقه مازاد، پاداش تجمیع املاک ریزدانه در منطقه چهار
وی افزود: یکی از مشکلات اصلی منطقه چهار، وجود املاک ریزدانه است لذا افراد وقتی بیشتر از پروانه ساختمانی 
صادر شــده دســت به ساخت و ساز می زنند، نمی توانند پارکینگ مورد نیاز را تامین کنند، در این راستا مشوق برای 
تجمیع املاک ریزدانه قرار داده ایم که در ازای تجمیع املاک ریزدانه، به آن ها طبقه مازاد برای ساخت و ساز تعلق 
می گیرد زیرا در صورت تجمیع، هم پارکینگ مورد نیاز تامین می شود و هم ساختمان های زیباتری ساخته خواهد شد.

منطقه چهار؛ نیازمند افزایش سرانه فضای سبز
شهردار منطقه چهار مشهد با اشاره به اینکه تراکم جمعیتی این منطقه بیش از دو برابر میانگین تراکم جمعیتی مشهد 
اســت، بیان کرد: در حوزه فضای ســبز هم که خواسته دیگر شهروندان از منطقه چهار در تماس با 13۷ بوده است، 
اقدامات متعددی صورت گرفته است تا سرانه فضای سبز این منطقه از پنج و نیم متر افزایش یافته و به سرانه شهر 
مشهد نزدیک شود. در همین راستا دو پارک خطی در سال جاری به بهره برداری رساندیم و چند طرح دیگر نیز در 

محدوده خیابان های حسینی محراب و طبرسی با خرید زمین های مورد نیاز در دست انجام است.
زباله گردها و کارتن خواب ها، معضلات اصلی برای نظلافت معابر منطقه چهار

غلامی خاطرنشــان کرد: در حوزه رفت و روب و نظافت معابر نیز، با توجه به تراکم زیاد جمعیتی، خوشــبختانه جمع 
آوری زباله با مشــکلی مواجه نیست اما رعایت نظافت محله از سوی برخی از شهروندان نیازمند فرهنگسازی است، 
زباله گردها و کارتن خواب ها نیز در این منطقه جولان می دهند که این معضل خود باعث ایجاد مشکلاتی در حوزه 

رفت و روب و نظافت سطح محله می شود که در این حوزه نیز اقدامات و برخوردهای لازم در حال انجام است.

معاون مالی و پشــتیبانی شهرداری مشهد، 
با اشــاره به اقدامــات اداره کل هماهنگی 
دســتگاه های اجرایی گفــت: با تلاش و 
پیگیری های این مجموعه در یک سال و 
نیم گذشته حدود 20 هزار میلیارد تومان از 
مطالبات مدیریت شهری از دولت شناسایی 
شــده اســت.به گزارش صبح امروز، رضا 
خواجه نائینی در حاشــیه نشست با مدیران 
و کارشناســان اداره کل هماهنگی دستگاه 
های اجرایی اظهار کرد: به مناسبت روزکار 
آفرینی نشســتی با مدیران و کارکنان این 

مجموعه برگزارشد تا ضمن خدا قوت، اقدامات انجام شده و راهکارهای پیشرو بررسی شود.
وی افزود: اداره کل هماهنگی دســتگاه های اجرایی و معین اقتصادی شــهرداری مشــهد که ابتدای کار، 
ســاختار آن به صورت مدیریــت پروژه بود، در زمان آقای تقی زاده و معاونــت مالی وقت با هدف وصول 
مطالبات دولت شــکل گرفت.معاون مالی و پشــتیبانی شهرداری مشــهد بیان کرد: سالیان سال است که 
شــهرداری از دستگاه های مختلف بابت دریافت پروانه، پایانکار و زمین هایی که در اختیارشان قرار گرفته 

بود، طلبکار است اما شناسایی، محاسبه و وصول این مطالبات پیگیری نشده است.
خواجه نائینی به تشکیل مرکز مدیریت بدهی های دولت طی سال های گذشته اشاره کرد و گفت: با توجه 
به مطالبات انباشته شده شهرداری از دولت، سال ۹6 از این ایده استفاده کردیم و مدیریت پروژه شناسایی، 

محاسبه و وصول مطالبات شهرداری از دولت ایجاد شد.
وی اضافه کرد: این مدیریت وظیفه شناســایی و محاســبه مطالبات ما از دســتگاه های دولتی را که دائما 
در حال به روز رســانی اســت را برعهده دارد که با تلاش های انجام شده تاکنون 20 هزارمیلیارد تومان از 

مطالبات دولتی شهرداری شناسایی شده است.
معاون مالی و پشــتیبانی شهرداری مشهد خاطرنشان کرد: این مطالبات پس از تایید ذی حسابان مربوطه، 
برای وصول و پیگیری به حوزه اقتصادی اعلام می شود که تاکنون پنج هزار میلیارد تومان از این مطالبات 
وصول شــده اســت.خواجه نائینی با بیان این که همزمان با این موضوع بحث معین اقتصادی شهرستان 
مشــهد نیز توسط اســتاندار مطرح شده است، تصریح کرد: شناســایی ظرفیت تعاملی دستگاه ها، افزایش 
کسب و کارهای خرد و افزایش اشتغال به نوعی در شهرداری متولی نداشت لذا این وظیفه نیز به اداره کل 

هماهنگی دستگاه های اجرایی به عنوان متولی معین اقتصادی سپرده شد.  4 
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شهردار مشهد خبر داد:

اشتغال 8 هزار نفر در پروژه های جدید شهرداری
از راه اندازی پروژه های جدید  شهردار مشهد 
شهری با هدف ایجاد اشــتغال برای 8هزار 
نفــر خبــر داد. محمدرضا کلائی، شــهردار 
مشــهد امروز با اعلام این خبــر در صفحه 

شخصی اش در اینستاگرام نوشت:
مردم خوب مشهد سلام

این روزهایی که داره میگذره روزهای سخت 
و دشواری هست. روزهایی که گرفتاری های 
اقتصادی و بیماری کرونا داره تمام فشارش 
رو بهمــون وارد میکنه و حــال همه مون رو 
ناخوش کــرده. به انــدازه توان و وســع ام 
ســعی کردم با کمک همکارانم ابر سازمان 

شهرداری مشهد رو در مقابل این دو بحران، 
قدرتمند و کنشــگر نگه داریــم و حقیقتش 
هیــچ راهکار و درمانی رو بهتر و کارآمدتر از 
طراحی و اجرای پروژه های بزرگ در شــهر 
نمیدونم.با تمــام وجود معتقدم که بزرگترین 
اقدام اجتماعی و فرهنگی در این ایام همین 
هست. هر چه قدر بتونیم وسعت کارگاهی و 
عملیاتی مون رو در سرتاســر شهر گسترده تر 
کنیم و شغل های جدید ایجاد کنیم به همون 
نســبت تونســتیم از آســیب های اجتماعی 
شــهرمون کم کنیم، به همون نسبت امنیت 
رو برای شــهروندان بالاتر ببریم و به همون 

نسبت حال مردم رو کمی بهتر کنیم.
در حال حاضر کارگران به کار گرفته شــده 
در  مدیریت شــهری  پیمانــکاران  توســط 
مشــهد 2۴500 نفر هســت. بــا همکارانم 
تصمیــم گرفتیم تــا با حمایــت و همراهی 
اعضای محترم شورای اسلامی شهر و همه 
تصمیم گیران و ذینفعان در شهر مشهد هر چه 
سریع تر پروژه های جدید رو استارت بزنیم تا 
به تبع بهبود زیرساختهای شهر، فرصت های 
شــغلی جدیدی رو ایجاد کنیم. پروژه هایی 
مثل تقاطع غیر همسطح مجیدیه، رودپارک 
چهل بازه، توســعه کمربند سبز جنوبی، تونل 

نماز، توسعه پروژه جداسازی آب شرب از آب 
خام، ســاماندهی کشــف رود، بازوی چهارم 
در شهرک شــهید رجایی، قطعه اول بزرگراه 
غربی مشهد، حرم شهر، احداث پارکینگ های 
هسته مرکزی شــهر و ... پروژهایی هستن 
که می تونن 8000 نفر رو جذب کنن. یعنی 
8000 خانواده با حال بهتری توی این شــهر 

زندگی کنن.
 با این اوصاف امیدوارم تا پایان شهریور ماه 
تعداد افرادی که در پروژه های شهری مشهد 
مشــغول به کار میشن به 32500 نفر برسه. 
ارزش ریالی ایــن پروژه های جدید در حدود 

5 هزار میلیارد تومان هســت و این تصمیم 
و اقداممــون برای اســتارت پروژه ها نیاز به 
حمایت و همــکاری جدی دولــت داره که 
امیدوارم ضرورت این موضوع رو درک کرده 

و کنارمون باشن.
در ضمن از محبت های شــما همشــهریان 
بزرگوار بی نهایت ممنونم. از دو روز گذشته 
که تســت ابتلایــم به کرونا مثبت شــد در 
منزل قرنطینه ام و از اونجا مشــغول کارم اما 
امیدوارم بعد از پایــان قرنطینه بتونم دوباره 
از نزدیــک و در کنار تمام همکاران خوبم به 

وظایفم عمل کنم.

مدیر پایگاه میراث فرهنگی توس خبر داد

اتمام عملیات مرمتی دروازه رودبار توس تا پایان سال جاری
مدیر پایگاه میراث فرهنگی تــوس از اتمام عملیات مرمتی 
دروازه رودبار و ســامان دهی مسیر دسترسی به ارگ کهن دژ 

توس تا پایان سال جاری خبر داد.
به گــزارش صبح امروز احســان زهره ونــدی در خصوص 
وضعیت آخرین اقدامات مرمتی در توس اظهار کرد: در حال 
حاضر مهمترین عملیــات مرمتی میراث فرهنگی در منطقه 
توس ادامه مرمت برج و باروی توس در محل دروازه رودبار 
و همچنین سامان دهی مســیر دسترسی جلوخان آرامگاه به 

ارگ کهن دژ توس است.
وی افــزود: همچنیــن در خصوص بلــوار پردیس توس از 
جلوخان تا دروازه رودبار نیز مشــاور مربوطه در حال طراحی 
طرح آن اســت و همه این اقدامات گفته شــده ان شاء الله تا 

پایان سال به نتیجه خواهد رسید.
مدیر پایگاه میراث فرهنگی تــوس پیرامون طرح راهبردی 

توس و محورهای فرهنگی مــورد توجه در آن اضافه کرد: 
با توجه به این که حدود یک دهم منطقه منفصل شــهری، 
عرصه تاریخی اســت و باقی هــم در حرایم قانونی محوطه 
تاریخی تابران توس قرار دارد، طبیعتاً عمده توجه باید به این 
منطقه باشد. ضمن این که روند ساخت و سازهای غیر مجاز 
و نابسامان با این طرح در صورت اجرایی شدن، قطعا منظم 

و با قاعده و اصول خواهد شد.
زهره وندی عنوان کرد: همچنین بخشــی از عرصه تاریخی 
از محل درآمدهای کل منطقه منفصل باید آزادســازی شود، 
عمده ســاکنان روی عرصه به شــکل مناسبی سامان دهی 
شــوند و لذا از نماسازی ها گرفته تا کف سازی معابر و... قطعا 
تمامی این موارد به علاوه سامان دهی کاربری ها، توس را به 

ثبت در فهرست میراث جهانی نزدیک تر خواهد کرد.
او همچنین در خصوص پروژه مسیر دسترسی به ارگ توس 

افزود: با این طرح ســامان دهی، از جلوخان تا انتهای مسیر، 
بازدیــدی حدود 1000 متر و بــدون هیچ گونه ایجاد تداخل 
بصری به صورت مسیر پیاده و با فراهم آمدن امکانات لازم 
خدمات به گردشگران میسر خواهد شد تا با اجرای این طرح، 
ارگ نیز به یک مقصد گردشــگری در محدوده توس تبدیل 

شود.
هزینه ۵ میلیاردی تا امروز

مدیر پایگاه میراث فرهنگی تــوس ادامه داد: علت انتخاب 
دروازه رودبار، وضعیت مکانی ایــن دروازه به عنوان ورودی 
شــهر توس اســت. احیای کل دیوار هزینه بــر خواهد بود، 
امــا امیدواریم با مرمــت ۴ دروازه، چهارچوب شــهر برای 

بازدیدکنندگان مشخص شود.
زهره وندی افزود: بازســازی دیوار با خشــت ســنتی انجام 
می شــود و کارگاهی برای تولید خشــت سنتی نیز در همان 

محدوده درحال فعالیت اســت. تاکنون حدود 5 میلیاردتومان 
هزینه و 3 میلیون قالب خشت برای همین 300 متر استفاده 
شــده اســت. او درباره وضعیت کنونی دیوار توس نیز گفت: 
هیچ قسمتی از دیوار به طور کامل تخریب نشده است و رد و 
پی دیوار در تمام مســیر هنوز وجود دارد. این دیوار از دوران 

ایلخانی به جا مانده است.
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پرسپولیس از جام حذفی انصراف می دهد؟
دنیای ورزش تورنتو نوشت: در حالی که شایعاتی مبنی بر انصراف سرخپوشان از جام حذفی 

وجود داشت اما باشگاه پرسپولیس تصمیم دارد تا با قدرت در این مسابقات ظاهر شود.
پرسپولیســی ها که برای چهارمین بار توالی قهرمان لیگ برتر ایران شــدند، مدافع عنوان 
قهرمانی جام حذفی نیز به حســاب می آیند و باتوجه به صعود تا نیمه نهایی این مسابقات، 

یکی از شانس های کسب این جام به حساب می آیند.
اما باتوجه به حضور ســرخ ها در آسیا و مصدومیت و غیبت چند بازیکن این تیم، شایعاتی 
مبنی بر انصراف سرخپوشــان از جام حذفی شــنیده می شد که باشــگاه پرسپولیس آن را 

تکذیب و اعلام کرده که آن ها با قدرت در این رقابت ها حضور خواهند داشت.
پرسپولیس فصل گذشــته با غلبه بر داماش قهرمان جام حذفی شد و حالا در صورت فتح 

این تورنمنت، دهمین جام قهرمانی اش در چهار سال اخیر را کسب خواهد کرد.

دوپینگی که فاش شد
فدراســیون جهانی ووشو مثبت بودن تســت دوپینگ ملی پوش ایران را تایید کرده و این 

ورزشکار برای چهار سال محروم شده است.
به گزارش ایسنا، شایعاتی مبنی بر اینکه تست دوپینگ حمیدرضا قلی پور ملی پوش پیشین 
ووشــو در ســال 2018 مثبت شده بود وجود داشــت، که اکنون مشخص شده فدراسیون 
جهانی ووشــو نتیجه پرونده  قلی پور را پیش از این اعلام کرده است اما این خبر در ایران 

فاش نشده بود. 
 در این گزارش عنوان شــده که تســت دوپینگ  حمید رضا قلی پوردر نهمین دوره جام 

جهانی ساندا که در هانگژو چین برگزار شده بود، مثبت شده است.
 بنابراین قلی پور طبق قوانین ضد دوپینگ فدراسیون جهانی ووشو برای چهار سال از 28 

اکتبر 2018 )6 آبان 13۹۷( تا 28 اکتبر 2022 )6 آبان 1۴01( محروم است.
 البته قلی پور 16 بهمن 13۹۷ و در جریان مســابقات لیگ ایران خداحافظی اش از ورزش 
قهرمانی را اعلام کرد و این در حالی بود که او از 6 آبان 13۹۷ محروم بوده و این مســئله 

فاش نشده بود.
قلی پور در کمیســیون ورزشــکاران کمیته ملی المپیک هم عضواســت و طبق آیین نامه 
کمیسیون ورزشکاران، هیچ ورزشــکاری نباید در ارتباط با قانون جهانی مبارزه با دوپینگ 
هیچ گونه محرومیتی دریافته کرده باشند.اکنون باید دید واکنش کمیته ملی المپیک نسبت 
به این مسئله چیست و از این جریان اطلاع داشته یا نه  چراکه حضور قلی پور در کمیسیون  

نقض ایین نامه محسوب می شود.

پرسپولیس همچنان منتظر پول انتقال 
بیرانوند

ایسنا نوشت: با وجود صدور ITC علیرضا بیرانوند برای باشگاه آنتورپ بلژیک اما این باشگاه 
هنوز هزینه رضایت نامه دروازه بان جدیدش را پرداخت نکرده است.

بعد از صدور ITC علیرضا بیرانوند برای بازی در باشگاه آنتورپ، قرار بود این باشگاه بلژیکی 
515 هزار یورو، باقیمانده پول رضایت نامه بیرانوند را به حســاب باشگاه پرسپولیس واریز 
کند اما یک منبع آگاه در باشــگاه پرسپولیس به ایســنا گفت که این پول تا این لحظه به 
حساب اعلام شده از ســوی باشگاه پرسپولیس واریز نشده است.باشگاه آنتورپ به صورت 
رسمی دلیلی برای واریز نشــده پول اعلام نکرده است.باتوجه به اینکه باشگاه پرسپولیس 
قصد دارد این پول را به حساب برانکو ایوانکوویچ عمان انتقال دهد، به دنبال این است که 

پیش از پایان مهلت فیفا برای پرداخت مطالبات برانکو، واریز پول انجام شود.

لیگ برتر والیبال بدون تماشاگر
 از 15 شهریورماه آغاز خواهد شد

فصــل جدید رقابت های لیگ برتر والیبال باشــگاه های کشــور از 15 شــهریور ماه آغاز 
خواهدشد.

به گزارش خبرگزاری فارس، فصل جدید رقابت های لیگ برتر والیبال باشــگاه های کشور 
قرار است طبق اعلام قبلی از 15 شهریورماه آغاز شود. هنوز تعداد قطعی تیم های حاضر در 
این دوره از مسابقات مشخص نشده است.هفته آینده مسئولان فدراسیون والیبال جلسه ای 
با مســئولان ستاد مبارزه با کرونا خواهند داشت تا درمورد پروتکل های تمرین و مسابقه به 
جمع بندی نهایی برســند. گفته می شود به احتمال فراوان بازی های لیگ برتر بدون حضور 
تماشــاگران برگزار شود.نظر مسئولان این است که باشگاه ها مسئولیت نظارت بر بازیکنان 
را برعهده دارند و در والیبال مانند سایر رشته ها همچون فوتبال برخوردی هم بین بازیکنان 
وجود ندارد، بنابراین اگر حضور تماشــاگران هم ممنوع شود کنترل ویروس کرونا راحت تر 

خواهد شد.

خبر

511/1اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی . برابر رای شماره 13۹۹603062۷1000508 هیات اول موضوع 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای مرتضی حسنی 
عالیشاه فرزند حسن به شماره شناسنامه 08602215۹8 صادره از قوچان در ششدانگ یک باب خانه  به مساحت 50 متر مربع قسمتی از پلاک 68 اصلی بخش ۹ مشهد واقع در پنج تن 
68 پلاک ۷ اعیان متعلق به خود متقاضی  و عرصه موقوفه ظهیر الدوله محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که 
اشــخاص نســبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر 

خواهد شد. م.الف2۹1 
تاریخ انتشار نوبت اول: 13۹۹/۴/2۴. تاریخ انتشار نوبت دوم: 13۹۹/5/8

حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد
**************************************

511/2اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی . برابر رای شماره 13۹۹603062۷10010۴۴ هیات اول موضوع 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای سید علی حسینی 
قوژد فرزند سید هاشم به شماره شناسنامه 116 صادره از تربت حیدریه در ششدانگ اعیان یک باب خانه به مساحت 6/63 متر مربع قسمتی از پلاک ۷1 اصلی بخش ۹ مشهد واقع در عبادی 
۷3 نبش فاطمیه 33 پلاک 1 اعیان متعلق به خود متقاضی و عرصه موقوفه حاج محمد حسین و محمد رضا حکاک محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به 
فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به 
این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. م.الف2۹3 تاریخ انتشار نوبت اول: 13۹۹/۴/2۴. تاریخ انتشار نوبت دوم: 13۹۹/5/8
حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد

*************************************
مفقودی

مدارک ملک واقع در تربت جام خیابان شهید مهایی به شماره پلاک ثبتی 5۹2 و اصل قولنامه به شماره واحد 62 و شماره پروانه 18۴ و اصل تاییدیه شورای حل اختلاف تربت جام به شماره 
16۹-8۴ و نقشه ثبتی زمین به نام سبحان خلیلی فرزند غلامحسین با شماره ملی 0۷۴۹2660۷۴ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

مفقودی
  NATFBAMD0H10۴۹55۷ شماره شاسی MVM۴WFJAH060605 حاچ بک مدل 13۹6 به شماره پلاک 32 ایران 566 ن 62  شماره موتور MVM315 سند کمپانی  خودرو  سواری 

به نام احمد شیخ احمدی مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

511/3اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک گناباد

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی . 1ـ نظر به دستور مواد 1 و3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ســاختمان های فاقد ســند رسمی مصوب 13۹0/۹/20 و برابر رای شماره 13۹8603060130020۴3 مورخ 13۹8/10/۷ هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد 
ثبتی حوزه ثبت ملک گناباد تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضی خانم صدیقه تیغی فرزند غلامرضا در ششدانگ یک باب یک قطعه محوطه مشتمل بر ساختمان ) دامداری ( به مساحت 
882/1۹ مترمربع تمامت باقیمانده  پلاک شماره 23۷6 فرعی از 11۷ اصلی واقع در اراضی  خشوئی بخش یک حوزه ثبت ملک گناباد خریداری شده مع الواسطه از  آقای ابوالقاسم نوری 
مالک رسمی محرز گردیده است، لذا به موجب ماده 3 قانون  تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 
15 روز از طریق این روزنامه و محلی / کثیرالانتشار در شهرها منتشر و در روستاها رای هیات الصاق تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ 
انتشار اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و گواهی تقدیم و رسید اخذ نمایند. معترض باید ظرف یک ماه از تاریخ 
تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم 
قطعی دادگاه است و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض، گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت 

می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 13۹۹/5/8.تاریخ انتشار نوبت دوم: 13۹۹/5/23
سید ضیاء الدین مهدوی شهری ـ سرپرست ثبت اسناد و املاک گناباد

*********************************************
511/4هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی  )2219(

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی نظر به دستور مواد 1 و 3 و قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 13۹0/0۹/20 و برابر رای شماره 13۹۹6030600500221۹ مورخ ۹۹/0۴/1۴  هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی نیشابور 
تصرفات مالکانه و بلامعارض اقای جعفر فیض آبادی  فرزند مصیب نسبت به ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 52۴/80 مترمربع از پلاک شماره ۷3 فرعی مجزی شده  از 3 فرعی 
از یک  اصلی واقع در اراضی گذر ده لانه  بخش 12  و پلاک 235 اصلی واقع در اراضی زینل بیک بخش 2 حوزه ثبت ملک نیشابور خریداری از مالکین رسمی آقای محمد بکائیان فرزند 
محمد حسن و سید علی اکبر تاراش  محرز گردیده است.لذا بموجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 ائین نامه مربوطه این اگهی 
در دونوبت به فاصله 15 روز از طریق این روزنامه و محلی کثیرالانتشار در شهرها و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید 
اخذ نمایند معترض باید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست را به اداره ثبت محل تحویل دهد که 
در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی ک اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل رذا 
ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست . تاریخ انتشار نوبت اول ۹۹/0۴/2۴ تاریخ انتشار نوبت دوم ۹۹/05/08   

علی امینی-رییـس ثبـت اسـناد و امـلاک نیشـابور

مفقودی
 یک فقره ســند ســه برگ سفید موتور سیکلت پیشتاز مدل 13۹1 به شماره شاسی ۹1021۷۴ و شماره موتور ۴221 به شماره پلاک ۴613۴ – ۷6۷ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط 

می باشد.

به بهانه قهرمانی استقلالی ها در آسیا

قصه دومین ستاره
30 سال پشی استقلال با هدایت منصور پورحیدری برای 

دومین بار قهرمانی جام باشگاه های آسیا شد.
به گزارش خبرآنلاین؛ 30 ســال پیش؛دوشنبه شب یک 
تابســتان گرم. اصلا شــاید قصه اش را جوانترها نشنیده 
باشند.اجازه بدهید؛این شــکلی بهتر است.یکی بود یکی 
نبود.تیمی بود به نام استقلال.تیمی بود که سرمربی اش 
پورحیدری بود و بازیکنانش این همه ستاره؛عابدزاده،سرخ

اب،مرفاوی،بیانی و...
تیمی بود کــه برای زدن دومین ســتاره روی پیراهنش 
اول از همه پرســپولیس را برده بود!نشنیده بودید؟بدون 
شــک همین یک تکه دل هواداران استقلال را می برد.
احتمالا خیلی ها نمی دانستند که استقلال یک سال قبل 
از قهرمانی یعنی در ســال 6۹، پرســپولیس را در فینال 
نخســتین لیگ سراسری پس از انقلاب برد و راهی آسیا 

شد!
اصلا آن سال،ســال عجیبی بود.کشــور در شوک زلزله 
رودبار بود،جام جهانی برگزار شــده بود و حمله صدام به 
کویت هم در همان ســال اتفــاق افتاد.انگار که زمین و 
زمان نمی خواستند دومین ســتاره بدرخشد.اما استقلال 
ســمج تر از این حرف ها بود.تاریــخ را که مرور کنید پر 
اســت از نقل قول ها.آن زمان نوشــته بودند که استقلال 
آنقدر ســتاره داشــته که به آنها می گفتند تیم »تا دندان 
مســلح«.جالب اســت که حتی تعویق یک ساله بازی ها 

هم نتوانســت روی انگیزه آبی ها اثر بگذارد و آنها فقط 
فکر ذکرشان فقط این بود؛درخشش،جام قهرمانی،دومین 
ســتاره.این روایتی است از حک شــدن ستاره دوم روی 
پیراهن آبی ها که هنوز هم که هنوز است در کری های 

هواداری،استقلالی ها آن را به رخ رقیب می کشند.
پرسپولیس راه قهرمانی استقلال را باز کرد

فینال لیگ قدس،نخســتین فینال لیگ سراسری پس از 
انقلاب بود که در آن اســتقلال موفق شد پرسپولیس را 
شکست دهد و راهی آسیا شود.در آن بازی عباس سرخاب 
در دقیقــه ۴6 و عبدالصمد مرفاوی در دقیقه ۷2 گل زنان 
استقلال بودند. تک گل پرسپولیس هم نادر میراحمدیان 

در دقیقه 12 به ثمر رساند.
السد،نخستین حریف آسیایی استقلال

در دور مقدماتی جام باشگاه های آسیا السد قطر نخستین 
حریــف خارجی بود که رودرروی اســتقلال قرار گرفت.
الســدی ها قهرمانی دو دوره قبلی را یدک می کشیدند 
و جالــب اینجا بود کــه در ترکیب تیم شــنا دو بازیکن 
ایرانی و نام آشــنا داشتند.یکی شــان ابراهیم قاسمپور و 
دیگری مجید نامجو مطلب که حالا ســرمربی استقلال 
اســت.بازی رفت در تهران را استقلال یک بر صفر برنده 
شــد.عبدالصمد مرفاوی زننده تــک گل آبی ها بود و در 
بازی رفت هم دو تیم به تساوی یک بر یک رضایت دادند 

تا استقلال راهی مرحله بعد شود.

حمله صدام و تعویق یکساله بازی ها
برای همین اســت که خیلی ها می گویند که ابر و باد و مه 
خورشــید در کار بودند تا استقلال قهرمان نشود.مثل همین 
حمله صدام به کویت و جنگ خاورمیانه که باعث شد مرحله 
نهایی بازی ها یک ســال به تعویق بیفتد.این اتفاق در حالی 
افتاد که در چنین شرایطی تیم ملی با اسکلت استقلال راهی 
پکن شد و بعد ازشانزده ســال با کاپ قهرمانی آسیا عکس 

گرفت.
بنگلادش و درخشش دومین ستاره

کشور بنگلادش میزبان مرحله آخر این دوره از رقابت ها بود.
تیم منصور پورحیدری با بازیکنان کامل)در هر پست تقریبا دو 
بازیکن آماده(راهی این کشــور شد.مرحله نهایی جام باشگاه 
های آسیا از بیســت وهشتم تیر ۷0 آغاز شد و استقلالی ها 
پــس از برپایی اردویی 10 روزه در »ســالارده«مازندران به 

بنگلادش رسیدند.
اتفاقاتی یک چهارم و نیمه نهایی 

نخســتین حریف اســتقلال در یک چهارم نهایی تیم »25 
آوریل«کره شــمالی بود.در این بازی اســتقلال با گل های 
مرفاوی وسرخاب و با نتیجه 1-2 به پیروزی رسید.آبی های 
ایران در دومین بازی خودشــان مقابل تیم »بانک بانکوک« 
قرار گرفتند.در این بازی باز هم درخشش صمد مرفاوی بود 
که استقلال را به یک پیروزی دو بر صفر رساند.زننده هر دو 

گل خود مرفاوی بود.

اما بازی ســوم که حکم صعود شاگردان پورحیدری به نیمه 
نهایی را امضــا کرد.بازی مقابل تیــم محمدان بنگلادش 
قرار گرفتند.نتیجه این بازی یک بر یک شــد و این بار رضا 
نعلچگر بود که برای استقلال گل زد.این تساوی کافی بود تا 
استقلال به نیمه نهایی صعود کند.در این مرحله حریف،«پلیتا 
جایا«اندونزی بود.استقلال این رقیب خودش را هم با 2 گل 
شاهرخ بیانی و عباس سرخاب شکست داد تا فینالی دیگر در 

آسیا را تجربه کرده باشد.
فینال و دومین ستاره

داکا،ورزشــگاه ملی بنگلادش.جایی که تا سال ها سال بعد 
برای استقلالی ها خاطره ساز است.استقلال به فینال رسیده 
بود و برای کســب دومین ستاره باید رقیبی به نام لیائونینگ 
را شکســت می داد.دو بر یک نتیجه ای بود که در آن فینال 
رویایی رقم خورد تا استقلالی ها برای آخرین بار تا به امروز 
در آسیا قهرمان شده باشند.پس از استقلال،تیم پاس از ایران 
قهرمان شد و هنوز که هنوز است هیچ تیم دیگری نتوانسته 

جام قهرمانی در آسیا را بالای سرش ببرد.
درو کردن عناوین

 در این دوره از رقابت های جام باشگاه های آسیا عبدالصمد 
مرفــاوی بــا 6 گل زده آقای گل شــد،مجید نامجو مطلق 
تکنیکی ترین بازیکن ایــن دوره از رقابت ها لقب گرفت و 
احمدرضــا عابدزاده هم عنوان بهتریــن دروازه بان جام را از 

آن خودش کرد.

افشین پیروانی: بخاطر پرسپولیس وارد دعوا شدم

یحیی می تواند الگوی سایر مربیان باشد
سایت باشــگاه پرسپولیس نوشــت: مدیر تیم 
فوتبال پرسپولیس گفت: یحیی گل محمدی از 
نظر فنی و اخلاقی می تواند برای ســایر مربیان 

الگو باشد.
افشین پیروانی در خصوص رسیدن پرسپولیس 
بــه چهارمین قهرمانی متوالــی در لیگ برتر و 
رکورد شکنی تاریخی گفت: قبل از هر چیز این 
افتخار بزرگ را یک بار دیگر به هواداران تبریک 
می گویم. به هرحال خیلی ها زحمت کشیدند تا 
این قهرمانی به دســت بیایــد و این طور نبود 
که قهرمانی چهارم ســاده باشد. خیلی ها به ما 
تهمت زدند و حرف و حدیث های زیادی درست 
کردند. حتی برخی ها با یکدیگر تیم شده و باند 
تشکیل دادند تا لیگ برگزار نشود یا شعار نیمه 

کاره ماندن لیگ را سر دادند اما خدا را شکر که 
ما سربلند شدیم و توانستیم دل هواداران را شاد 
کنیم. این مساله مهم با همت کادرفنی زحمت 

بچه ها و مسئولان باشگاه به دست آمد.
مدیر تیم پرســپولیس در باره اینکه این تیم در 
لیگ های سراســری 13 بار قهرمان شده و از 
این حیــث رکورد بی نظیــری در فوتبال ایران 
آیا هواداران پرســپولیس می توانند  اینکه  دارد 
منتظر پنجمین قهرمانی متوالی باشــند افزود: 
پرســپولیس باشگاه بزرگی اســت و هواداران 
بزرگی هم دارد. پرســپولیس را می توان تاریخ، 
تمدن و افتخار دانست که حرف های زیادی در 
فوتبال ایران داشته و خواهد داشت. با این همه 
اگر قرار باشــد که باز هم قهرمان شویم باید از 

فصلی که گذشــت بیشتر تلاش کنیم و بیشتر 
سرمایه گذاری شود تا مشکلات برطرف گردد. 
قطعاً با تقویت تیم می توانیم به این مهم برسیم 

و یک قهرمانی دیگر را رقم بزنیم.
پیروانی درباره اینکه هواداران پرسپولیس منتظر 
هستند تا ببینند در کدام بازی جام قهرمانی به 
سرخپوشان اهدا خواهد شد خاطرنشان کرد: من 
در خوشــحالی کردن برای قهرمانی، در ردیف 
اولین ها هســتم اما در زمینه کسانی که در این 
قهرمانی سهم داشتند جزو آخرین نفرات هستم 
اما تا لحظه ای که در پرسپولیس هستم از حق 

تیم و هواداران کوتاه نخواهم آمد.
وی ادامه داد: اگر هر بار مصاحبه ای انجام دادم 
یا وارد دعوایی شــدم به خاطر این بود که حق 

پرسپولیس ضایع نشــود. دنبال این بودیم که 
در هفته آخر جام قهرمانی به پرســپولیس اهدا 
شود اما مسئولان ســازمان لیگ گفتند که دو 
هفتــه آخر لیگ را به صــورت همزمان برگزار 
خواهند کرد و شــاید یک بازی بــه هر دلیلی 
دچار تغییرات شــود که در ایــن صورت هفته 
آخر وارد ماه محرم خواهد شد و به همین دلیل 
از جشن شــادی این قهرمانی کم می شود. به 

همیــن دلیل به احتمال فــراوان بعد از بازی با 
ذوب آهن که شب عید هم هست مراسم اهدای 
جام در ورزشگاه آزادی برگزار خواهد شد. البته 
به قهرمانی های  آزادی خوشــبختانه  ورزشگاه 
پرسپولیس عادت دارد و بارها در این ورزشگاه 
جشــن قهرمانی گرفتیم. خوشحالم که یک بار 
دیگر این ورزشــگاه زیبا شاهد جشن قهرمانی 

پرسپولیس خواهد بود.
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توکلی در نامه ای به میرسلیم: اسناد خود درباره شهرداری 
تهران را ارائه کنید

رئیــس هیأت مدیره ســازمان مردم نهاد دیده بان شــفافیت و 
عدالت در نامه ای از مصطفی آقامیرســلیم نماینده مردم تهران 
در مجلس یازدهم خواســت اسنادش درباره پرداخت رشوه 65 
میلیارد تومانی شــهردار سابق تهران به نمایندگان برای توقف 
تحقیق و تفحص مجلس دهــم را ارائه کند. احمد توکلی روز 
سه شــنبه در نامه ای به مصطفی میرســلیم نوشت: جنابعالی 
دو نوبت به رســانه ها اطلاع دادید که آقای دکتر قالیباف برای 
توقف تحقیق و تفحص مجلس دهم از شــهرداری تهران مبلغ 
شــصت وپنج میلیارد تومان به برخی نمایندگان رشــوه داد تا 
تلاش کننــد که تحقیق و تفحص رأی نیــاورد. رئیس هیأت 
مدیره ســازمان مردم نهاد دیده بان شــفافیت و عدالت افزود: 
درستی و نادرستی این ادعا در هر دو صورت برای مردم و نظام 
اهمیت بســیار دارد، دیده بان شفافیت و عدالت براساس تکلیف 
ذاتی و متکی به اساســنامه قانونی اش کشــف حقیقت در این 
زمینه را آغاز کرده است. خواهشمند است تمامی اسناد و مدارک 

خویش را این سازمان مردم نهاد ارائه فرمایید.

واکنش آیت الله مکارم شیرازی به برگزاری مراسم عاشورا 
در روزهای کرونایی

آیت الله مکارم شیرازی مرجع تقلید شیعیان ظهر امروز در دیدار 
حجت الاسلام والمسلمین قمی رییس سازمان تبلیغات اسلامی، 
اظهار داشــت: به هیچ قیمت نمی توان جلوی برگزاری مراسم 
عاشورا را گرفت، در زمان رضاخان با عاشورا چه کردند اما همه 
دیدنــد که کاری از پیش نبردند.وی با تأکید بر اینکه »شــکی 
نیســت که اصولی داریم که به هیچ وجه نمی توانیم آنها را رها 
کنیم و از جمله آنها مسئله عزاداری محرم و صفر است«، افزود: 
اگر این امور را رها کنیم اسباب دردسر است، اگر بخواهیم عمل 
کنیم باید به شــکلی باشد که هم پروتکل های بهداشتی رعایت 
شــود و هم از جنبه های معنوی و مذهبی غافل نشویم همان 

گونه که در مورد نماز جمعه هم این دستور داده شده است.

سیگارها از شهریور کد رهگیری می گیرند
رئیس مرکز برنامه ریزی و نظارت بر دخانیات کشــورگفت: در 
برخی از محصولات دخانی قاچاق از فضولات حیوانی استفاده 
شده است. طرح شناسه رهگیری سیگار از اول شهریور ماه آغاز 
می شود. استفاده از سیگار و تنباکویی که قانونی تولید شده هم 

برای سلامتی مضر است./ایسنا

شعار »جانم فدای رهبر« نیروهای نظامی حذف شد
رهبر انقلاب در دیدار با خانواده نیروی دریایی ســپاه به تعابیر 
موجود در ســرودی که اول مراســم خوانده شده بود همچون 

»ناخدای کشــتی ولایت« و »نوح ما«، اعتــراض کردند: »به 
همه این را می گویم و گفته ام و تکرار می کنم: مبادا آن صفاتی، 
خصالی، مناقبی که متناســب با وجود ولی عصــر ارواحنافداه 
هســت، این ها را تنزل بدهیم در ســطح انســان های کوچک 
و ناقصــی مثل ایــن حقیر و امثال این حقیــر... این نوح، امام 
زمان اســت... وجود مقدس خاتم الانبیاء نوحِ کشتیبان این امت 
است.«رهبر انقلاب در جمع فرماندهان نیروی زمینی ارتش از 
اســتفاده  تعبیر »جانم فدای رهبر« در مراسم رسمی نیروهای 
مســلح انتقاد و تصریح کرده بودند: »نه خدا راضی اســت، نه 
احکام اسلام اجازه می دهد که ما بگوییم ارتش ما، یا نیروهای 
مســلح ما، یا عناصر ما، برای خاطــر فلان آدم بمیرند؛ نه. بله، 
برای خاطر اسلام همه بمیرند؛ فلان آدم هم برای خاطر اسلام 
بمیرد.« پس از این بیانات و در دیگر مراســم رســمی نظامی 

بعدی، این شعار حذف شد. /فارس

بازنشستگان کشوری چطور با کارت حقوق قسطی خرید 
کنند؟

مدیرکل امور فرهنگی و اجتماعی صندوق بازنشستگی کشوری 
گفت: مرحله دوم طرح یاری با اعتبار 12 میلیون ریال از ابتدای 
مردادماه به مدت یک ماه )تا پایان مردادماه جاری( اجرایی شده 
اســت. اعتبار طرح یاری به همه بازنشستگان و وظیفه بگیرانی 
که حداقل یک میلیون و دویســت هــزار تومان حقوق ماهانه 
داشته باشند، تعلق می گیرد. بازپرداخت اقساط مرحله دوم طرح 
یاری در چهار قسط ماهانه از آخر شهریورماه به مدت چهار ماه 

از حقوق استفاده کنندگان طرح کسر خواهد شد./ایسنا

حاشیه سازان پارلمان یازدهم؛ از مهره چینی زاکانی تا 
هیاهوی توئیتری میرسلیم

بعــد از 60 روز که از مجلس یازدهم می گــذرد در میان 2۹0 
نماینده ای که بســیاری از آنها برای اولین بار اســت که ردای 
نمایندگی به تن دارند افرادی هســتند که حواشی مجلس روی 
انگشــت آنها می چرخد.در میان جدیدالورودها گروهی هستند 
کــه در صحن علنی مجلــس قیل و قال زیــادی ندارند اما با 
حساب های کاربری شان در فضای مجازی حسابی توجهات را 
به خود جلب کرده اند. برخــی نمایندگان اما در صحن مجلس 
پرسروصدا هستند و گویی رسالتشان را در فریاد زدن دیده اند. 
قدیمی ترهای پارلمان هم چندان ساکت نیستند و برخی چون 
زاکانی علاوه بر اینکــه تلاش دارد نقش لیدر را بازی کنند در 
ماجرای پرونده اعتبارنامه تاجگردون و حضور ظریف در صحن 
پرحاشیه ظاهر شد. میرســلیم هم در دو ماه اخیر حضوری بی 
حاشــیه و آرام در صحن داشته باشــد اما در فضای مجازی به 
شدت فعال اســت و توئیت هایش جنجال برانگیز شده است. 
ســوال اما این اســت که آیا بزرگان و لیدرهای برون و درون 

پارلمانی اصولگرایان تدبیری برای مدیریت مجلس در مسیری 
کم حاشیه و متمرکز بر حل مشکلات خواهند داشت؟

باشگاه پرسپولیس رسما از مجری تلویزیون شکایت کرد
با اعلام علیرضا اشــرف مدیر رسانه ای پرسپولیس، این باشگاه 
از مجری شــبکه یک شکایت خواهد کرد. صبح دیروز در یک 
برنامه زنده تلویزیونی دو مجری آن با لحنی کنایه آمیز قهرمانی 
پرســپولیس را به حمایت های وزارت ورزش مرتبط دانستند و 
این صحبت ها بازتاب زیادی هم در فضای مجازی ایجاد کرد. 
صحبت های این مجری با واکنش پرسپولیسی ها همراه شد و 
عبدالرضا امیراحمدی صبح امروز از پرسپولیسی ها عذرخواهی 
کــرد اما در انتهــا با نام بردن از گالیله به شــکلی کنایه آمیز و 
دو پهلو نشــان داد که بالاجبار تن به این کار داده اســت. در 
همین راستا علیرضا اشرف، مدیر روابط عمومی پرسپولیس در 
صفحه شخصی خود این عذرخواهی را توهین مجدد دانشته و 

از شکایت باشگاه از این مجری خبر داد.

گرانی دوباره خودرو در راه است؟
بررسی وضعیت بازار خودرو نشان می دهد مشتری چندانی در 
بازار نیســت اما با این حال قیمت ها روندی افزایشی را تجربه 
مــی کنند.این وضعیت البته از نظر فعالان بازار خودرو وضعیت 
چندانی غریبی نیســت چرا که طی ماه های اخیر همواره بازار 
خودرو با این وضعیت مواجه بوده اســت . یکی از فعالان بازار 
خودرو می گوید این روزها البته با مشــتریان بیشتری نسبت به 
روزهای قبل مواجه هســتیم، کسانی که فکر می کنند احتمالا 
قیمت ها باز هم گران تر می شود و همین امر سبب شده است 
بــرای ورود به بازار اقدام کنند. قیمت پراید تا حدود 88 میلیون 
تومان نیز در بازار عقب نشسته بود اما در روزهای اخیردوباره به 
قیمت ۹1 میلیون و 500 هزار تومان رسیده است . ۹0 میلیونی 
شــدن پراید خود سیگنالی اســت به بازار مبنی بر اینکه گرانی 

بیشتر در راه است.

کمیسیون در انتخاب رئیس دیوان محاسبات کوتاهی کرد
مجتبی  توانگر نماینده مردم تهران در صفحه شــخصی خود در 
توییتر نوشت: کمیسیون بودجه در فرایند انتخاب رییس دیوان 
محاســبات نسبت به وظایف قانونی خود کوتاهی کرده و بدون 
اســتعلام و دقت مدارک را تایید کرده اســت.  با توجه به نظر 
رییس مجلس در چارچوب قانون »کمیســیون بودجه« بایستی 
پاســخگو و در جهت اصلاح حرکت نماید.  دیوان برای شروعی 

کارآمد نیازمند رفع این شبهه هاست./ایسنا

نادران خطاب به قالیباف: هیات رییسه و کمیسیون بودجه 
برای انتصاب بذر پاش تخلف کردند

الیاس نادران در اطلاعیه ای با بیان اینکه فرایندهای قانونی در 
روند انتخاب رئیس دیوان محاســبات طی نشده نوشته است: 
بر خلاف ادعای آقای رئیس مجلــس فرایندهای قانونی طی 
نشــده اســت و با توجه به رونمایی از اسنادی در این خصوص 
راستی آزمایی ادعاهای آقای مهرداد بذرپاش در سوابق شغلی، 
مقالات علمی و ... معلوم شد که دغدغه دلسوزان برای رعایت 
شــان منزلت و اقتدار مجلس بلاوجه نبوده اســت. نتیجه آنکه 
حتی اگر با توجه به تفســیر خاص ظاهر آئین نامه هم رعایت 
شده باشد، بدلیل ابهام حداقل 20 سال سابقه کار، رعایت آئین 
نامه ابلاغی کمیســیون آئین نامــه داخلی مجلس و مخدوش 
بــودن اطلاعات تقدیمی به کمیســیون و نماینــدگان و عدم 
اســتعلام از مراجع ذیصلاح همانگونه که به ریاســت محترم 
کمیسیون برنامه و بودجه و محاسبات عرض کردم، لازم است 
کمیسیونهای ذیربط)برنامه و بودجه، اصل۹0، آئین نامه داخلی 
و...( تحقیقات جامعه را در این رابطه انجام و نتیجه بررسی های 
خــود را برای حفظ حیثیت کمیســیون برنامه و بودجه و کلیت 
مجلس منتشــر کند تا به این ترتیب بخشی از اعتماد از دست 
رفته جامعه دانشگاهی و افکار عمومی بازسازی شود. ماده)11( 
قانون محاســبات عمومی تکلیف را روشن کرده است. چنانچه 
این امر صورت نپذیرد شــخصاً به همــراه تعدادی از نمایندگان 
محترم بررسی های خود را تکمیل و نتیجه تحقیقات را به سمع 
و نظر نمایندگان محترم و مردم شریف ایران خواهیم رسانید و 

تا حصول نتیجه کار را ادامه خواهیم داد.

نامه قالیباف به رهبر انقلاب سرنوشت کنکور را تغییر 
می دهد؟

رئیس کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس شورای اسلامی از 
نامه رئیس مجلس به مقام معظم رهبری برای عضویت روسای 
ســه کمیسیون در ســتاد ملی مبارزه با کرونا خبر داد. علیرضا 
منادی، رئیس کمیســیون آموزش و تحقیقات مجلس شورای 
اســلامی، گفت: طبق آخرین اطلاع ما مســئولان ستاد ملی 
مبارزه با کرونا متفق القول مصر بر برگزاری کنکور سراســری 
در موعد تعیین شــده یعنی در اواخر مرداد ماه هستند. در پاسخ 
به سوالات ما مبنی بر چگونگی برگزاری این آزمون می گویند 
که کنکور با رعایت پروتکل های بهداشتی برگزار می شود. وی 

افزود: با توجه به اینکه از مجلس تنها رئیس مجلس عضو این 
ســتاد است ما نمی توانیم نکات خود را بگوییم. به همین دلیل 
آقای قالیباف مکاتبه ای داشــتند تا از مقام معظم رهبری برای 
عضویت روســای کمیسیون های آموزش و بهداشت و احتمالا 
رئیس کمیســیون اجتماعی اذن بگیرند که هنوز پاسخ آن به ما 
گفته نشده است. شــاید با عضویت در این ستاد حرف هایمان 

بیشتر شنیده شود.

کنایه محمدحسین میثاقی به مجری جنجالی شبکه یک
محمدحســین میثاقی مجری برنامه فوتبال برتر به حواشی به 
وجود آمده برای پرسپولیس در چند روز اخیر واکنش نشان داد. 
پرســپولیس موفق شد چهار هفته زودتر از پایان لیگ، به مقام 
قهرمانی برسد. همین موضوع با واکنشهای زیادی همراه بود و 
حتی مجری شــبکه یک هم کنایه ای به سرخپوشان زد که با 
واکنش تند باشــگاه پرسپولیس روبرو شد. محمدحسین میثاقی 
مجــری برنامه فوتبال برتر درباره این حواشــی گفت:»باید به 
این برسیم که با موفقیت تیم ها خوب برخورد کنیم. شاید چند 
ســال بعد برای خودمان آن اتفاق افتاد. متاسفانه این جو و فضا 
را نمی بینم. بین فوتبالی ها هســت، بین مربیان هســت بین 
بازیکنان هســت و حتی بین رســانه ای ها هست. متاسفانه به 
جای یاد دادن احترام دنبال تخریب هســتیم و امیدوارم اصلاح 
شــود. خیلی از این رفتارها برای دیدن اســت. وایرال شود در 
فضای مجازی و فقط دیده شوند. متاسفانه بعضی پیشکسوتان 
فوتبالی. رسانه ها. همکاران ما برای اینکه دیده شوند این کارها 
را می کنند. متاسفانه با توهین و تحقیر همراه است. آدم ویدئو و 
استوری بعضی قدیمی ها را می بیند و می گوید این چه ادبیاتی 
اســت؟ این مربی مثلا قرار است چند سال دیگر مربی تیم پایه 

شود. با این ادبیات و رویکرد واقعا کار به جایی نمی رسد.«

اظهارات احساسی سفیر چین در ایران
چانگ هووآ، ســفیر چین در تهران در این مراسم اظهار کرد: ما 
از این فرصت اســتفاده می کنیم تا امروز جشن آنلاین برگزار 
کنیم تا نود و سومین سالگرد تاسیس ارتش آزادی بخش خلق 
چین را جشــن بگیریم. وی افزود: معتقــدم چنین فاصله های 
اجتماعی نمی تواند مانع ارتباط نزدیک و روابط محکم بین ما و 
دوستانمان باشد. در این مراسم  وابسته های نظامی این کشور و 

همچنین برخی مسئولان ایرانی نیز حضور داشتند.

منبع: تابناک

نامه قالیباف به رهبر انقلاب سرنوشت کنکور را تغییر می دهد؟/ واکنش آیت الله مکارم شیرازی به برگزاری مراسم عاشورا 
در روزهای کرونایی/ کمیسیون در انتخاب رئیس دیوان محاسبات کوتاهی کرد 

شرایط ویژه اشتراک انبوه روزنامه صبح امروز  
برای پیک موتوری ها،باربری ها 

و شرکت های خدماتی
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آگهی دعوت مجمع عمومی نوبت اول انجمن حرفه ای موسسات 
آموزشی تاسیسات گردشگری در حال تاسیس خراسان رضوی

در راستای اجرای ماده ۲۵ آیین نامه ایجاد، اصلاح، تکمیل، درجه بندی و نرخ گذاری تاسیسات گردشگری مصوب 
96/6/4 هیئت محترم وزیران و دســتورالعمل نحوه ایجاد و فعالیت تشــکل های حرفه ای گردشگری ابلاغ شده 
به شــماره 3667۱ مورخ 9۵/8/۱0 وزارت میراث فرهنگی گردشگری و صنایع دستی بدینوسیله از کلیه مدیران 
محترم موسســات آموزشی اســتان دارای مجوز فعالیت از اداره کل میراث فرهنگی،گردشگری و صنایع دستی 
اســتان خراسان رضوی دعوت می گردد تا در جلسه مجمع عمومی که در روز دوشنبه مورخ 99/۵/۲7 از ساعت 
9 الی ۱۱ صبح در محل ســالن جلسات اداره کل میراث فرهنگی،گردشگری و صنایع دستی استان واقع در بلوار 

شهید صادقی بین شهید صادقی ۲3 و ۲۵ ، شرکت فرمایند.
** بهمراه داشــتن کارت شناســایی الزامی است و افرادی که به صورت وکالتی شــرکت مینمایند می بایست 

وکالتنامه محضری و یا معرفی نامه تائید شده از سوی اداره کل استان را بهمراه داشته باشند.
دستور جلسه: 

۱( بررسی و تصویب اساسنامه انجمن حرفه ای موسسات آموزشی استان 
۲(  برگزاری انتخابات هیئت مدیره و بازرسان 

3( تعیین روزنامه رسمی کثیرالانتشار ، تعیین میزان حق ورودی و عضویت سالیانه 
4( سایر مواردی که در صلاحیت مجمع عمومی باشد.

هیئت موسس انجمن حرفه ای در حال تاسیس  موسسات آموزشی استان


